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IZOLSKA BOULA PRIPRAVLJENA
(Mef) Boula ni mediteranska pijača. Nastala je nekje v 
severnih deželah, kjer Le vedno raste trta in imajo dovolj 
sadja. Pravo boulo naredijo tako, da najprej različno 
sadje dolgo "pajcajo" z rumom, potem mu dolijejo še 
malo vina ali kaj podobnega. Mediteranska boula je bolj 
preprosta, predvsem pa hitreje narejena. Dovolj je, da 
nekaj napol gnilih breskev namočite v vinu in dodate 
malo sladkorja.
Izolska boula je še bolj preprosta. Pripravljajo jo na sejah 
občinskega sveta, njena značilnost pa je, da vsebino

poznajo samo nekateri izbranci, ki te vsebine ne razkrijejo 
nikomur od nepoklicanih, čeprav se zdi, da jo pozna o 
mnogi. V jeziku boule bi rekli, da govorijo o breskvah, 
čeprav vedo, da gre za marelice in da omenjajo količino 
sladkorja, čepravDi radi povedali, da je vino že nekoliko 
skisano. Preprosto povedano, manj obveščeni bi bil 
prepričan, da se pogovarjajo o čisto drugi bouli in ne o 
tej, ki jo tudi sam pije.
Rednejši opazovalec občinskosvetniških "pokušin" 
izolske boule že ve, da ko govorijo o selitvi Komunale
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dejansko govorijo o čisto drugem podjetju, ko 
ugovarjajo sklepu o potrditvi županje imajo v resnici 
pripombe na cisto druge ljudi, ko gre za ideje gre v 
resnici za osebne interese, ko pravijo, da so dogovorjeni 
imajo v resnici fige v žepu. Ves čas pa vsi govorijo o 
doslednosti, o natančnosti, o poštenju, o zakonitosti itd. 
Tako se dogaja izolska boula. Vsi vedo povedati svoje, vsi 
si mislijo svoje,najpomembneje pa je, da "zadene". Izola 
se bo zares streznila šele takrat, ko bomo začeli častiti 
čisto vino in bomo vsi vedeli, katero je dobro in katero je 
narejeno z "baštonom".
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Sploh mi ni jasno, kako se vam da 
pisati in brati takšne neumnosti, ko pa 
je tako vroče. Jaz grem raje v eno 
temno senco in bom preživel ta kažin, 
ki mu pravite sezona. Čudne živali 
ste, vi ljudje.

Člani svetov krajevnih 
skupnosti so se prejšnji 
teden podali na nekakšen 
memorialniizlet po izolskem 
moiju. Na vožnjo s 
piknikom so povabili tudi 
občinske svetnike in skupaj 
so preživeli nekaj nestran
karskih uric. Malo so se 
pogovarjali, malo so se 
lobirali, še največ pa so se 
trebušno rekreirali s sarde
licami in malvazijo. Lucio 
Gobbo je eno porcijo pojedel 
v funkciji predsednika KS2, 
drugo kot predsednik ZL SD, 
tretjo pa kar tako.

"Ta Mandrač je 
preveč politični 
časopis" so imeli za 
pripomniti nekateri 
Izolani, ki se jim ne 
da prebirati o 
svetnikih, županih, 
upravah, proraču
nih, družbenih de
javnostih in
podobnem.
"V časopisu morajo 
biti navadni ljudje" 
soše rekli.
OK. Evo jih.

P.S. Hvala za našo stran v Mandraču. Kandidati za župana izolske občine se tolažijo vsak po svoje, posebej tisti, ki
niso bili izvoljeni. Janez Jug seje tolažil s fešto ob 50 - letnici, Celestina spet 
glasno prodaja na tržnici, Ivan Bizjak seje spet oprijel dela, Srečko Baričič 
stopi do CC-ja, Vojko Maver pa gre preganjat usnje na nogometno igrišče. 
Naš nesluteno dober fotoreporter Tomaž Ferluga, ga je odkril kot igralca 
veteranske ekipe Delamaris-a.
Levo pa je Aleksander Lozej, predstojnik Uprave za planiranje, urbanizem 
itd. Tudi on je že sprejel in pospremil nekaj županov in izvršnikov, preživel je 
celo Stepanova in Goljevščka ter vso povezano opozicijo, zdaj pa menda 
odhaja na delo v Finor. Kdor mu zavida ima prav.

Načelnik Upravne enote Izola, 
Branko Andrejašič, se je uštel pri 
seštevanju dnevov in je zamudil 
idealno priložnost, da bi svoji lastni 
soprogi podelil priznanje za 
prvovpisanega novorojenca iz nove 
porodnišnice na hribu.
"Kar je pa je" je izjavil ob tej 
priložnosti in dodal, da bo UO Izola 
morda dodelila nagrado stotemu 
novorojencu. Če bo nagrajenec pravi 
bo nagrada bolj konkretna.

Na posebno željo Društva za 
stoletno hujšanje objavljamo 
fotografijo izolske starlete Fride, 
kiji lahko pošljete fax. na štev. 61 
009. Nesramnih pisem ne vrača.

Pred plakat Ludvika V. Beethovna se je 
©stavil izolski harmonikar Marino 
inkovič. Prisotni vedo povedati, da je na 

tej fešti nekdo vprašal: "Kdo je tisti tip na 
lakatu za Marinotom?"

Izolski slikar naivec, Marko Skok, je 
ugotovil, da potrebuje sončna očala. Ker se 
ne more odločiti, katera bi kupil bo tudi 
letošnjo sezono, tako kot zadnjih deset, 
preživel brez njih.

V tujini je marsikje tudi v lokalih 
prepovedana uporaba mobitela. Tega 
se zaveda tudi predsednik 
Občinskega sveta Davorin Adler, 
zato izkoristi vsak odmor, ki ga 
izglasujejo svetniki za kratko 
uporabo te male telekomunikacijske 
škatle.
Fotografija je nastala po glasovanju o 
investiciji v preselitev Komunale na 
enotno lokacijo. Priče pravijo, da klic 
ni imel zveze s tem glasovanjem. Po 
videzu sodeč je le soprogi sporočal, 
da bo prišel na kosilo ob desetih
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PRVI IZOLAN JE KOPRČAN
V torek, 17-junija, je potekala dokončna selitev še zadnjih mamic in 

otrok iz prostorov stare koprske v novo izolsko porodnišnico, še isti 
popoldan pa se je v novih prostorih rodil prvi dojenček. 
Štiriindvajsetletna mamica Mirjana Contarev iz Sv. Antona je povila 
3600 g težkega Danijela, ki je tako postal prvi v porodnišnici rojeni 
"Izolan", saj bo v njegovih dokumentih kot kraj rojstva navedena Izola. 
Hkrati pa je mali Danijel tudi prvi Koprčan rojen v Izoli, na kar se bodo v 
bodoče Koprčani morali kar 
navaditi.
Porod, ki ga je vodila dr.
Nives Rožič, je potekal hitro 
in normalno, otrok je zdrav, 
tako, da si lepšega začetka 
delovanja nove porodnišnice 
ne bi mogli želeti.

Seveda takšen dogodek ni 
mogel miniti brez prilož
nostne slovesnosti, na kateri je 
načelnik Upravne enote Izola 
Branko Andrejašič srečni 
mamici izročil Izpisek iz 
matične knjige v obliki 
slavnostne listine, izolska 
županja Breda Pečan pa je v 
imenu naše občine Danijelu 
poklonila hranilno knjižico s 
petindvajsetimi tisočaki. Mladi 
mamici sta čestitala tudi 
direktor bolnišnice dr.
Nikolaj Kinkela ter 
predstojnik oddelka dr. 
janislav Ravnikar. Skupaj z 
Danijelom pa je v isti sobi tudi 
deček, ki se je v torek 
dopoldan kot zadnji rodil v 
stari porodnišnici sredi Kopra.

OBU
OBUTEV -CALZATURE

M.GORKI 2, IZOLA - ISOLA, tel.: 066/ 61 - 631

Mi vemo, kaj lahko obujete tudi pri 30°C!

ODPRTO: 8i0 -12h in 17h - 20h, SOBOTA: od 8M do 12m

DREVESA SO 
PADALA
Včerajšnja (sreda, 18. 6) jutranja nevihta 
je presenetila Izolane. Nenadni sunki 
vetra so loputali s polknami iz slabih 
fasad je odpadla malta, najbolj pa so 
trpela drevesa, ki so morala vzdržati zares 
močne sunke tramontane. Nekatera niso 
vzdržala in potem, ko se je veter umiril so 
imeli policaji in komunalci kaj videti, 
veter je dobesedno izruval stari topol 
nasproti reševalne postaje. Najprej je 
padel na streho trgovine Oljka, potem pa 
se na avtomobil v katerega je ravno 
takrat sedel voznik, da bi ga umaknil 
pred padajočim drevesom. Zal mu ni 
uspelo, več srečepa so imeli rešilni 
avtomobili, ki (vsaj na videz) niso utrpeli 
poškodb.
Padel je tudi mandelj za pošto, padlo je 
nekaj dreves na svetilniku, v parku doma 
Dva topola, na pokopališču in še kje. 
Škodo bodo morali še oceniti, seveda pa 
je vsakega drevesa še kako škoda.

V petek, 20.junija ob 12.uri se bo na Velikem trqu pričela akcija

ROZE ZA LEPŠO IZOLO.
Sodelovala bo županja Breda Pečan, ki bo občanom Izole razdelila cvetoče 
loncmce, s Katerimi bomo polepšali okna naših stanovanj ih hiš.
Cvetje bo prispevala Purissima iz Ankarana,
izolanke in Izolani pa ste vabljeni, da pridete po svojo rožo !

ŠE O DANTEJU
Kot je znano se dela na italijanski OŠ resda nadaljujejo, še vedno pa potekajo 

aktivnosti za zagotovitev potrebnih sredstev za dokončno dograditev 
dograditev šole. Tako se je minuli petek z varuhom človekovih pravic Ivom 
Bizjakom v Ljubljani srečala delegacija staršev, predstavnikov šole, italijanske 
skupnosti ter predstavikov občine. Ivo Bizjak jim je zagotovil, da bo storil vse, 
kar je v njegovi moči, da pride do dokončanja šole.

Isti dan pa je omenjena delegacija obiskala tudi ministra za šolstvo in šport 
dr. Slavka Gabra. Po enoinpolurnem pogovoru jim je minister zagotovil, da 
bodo učenci oktobra letos pričeli s poukom v novi šoli. Predstavnike šole in 
staršev bo v začetku julija sprejel tudi predsednik republike Milan Kučan, 
verjetno še pred obiskom italijanskega predsednika Scalfara pri nas. (kb)
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IZOLA, Ljubljanska 40, tel. 066 / 646 - 225

- z izvirnimi lastnimi unikatnimi izdelki za vse priložnosti in postave ter 
strokovnim modnim svetovanjem

- z vedno svežo kolekcijo domače MODNE HIŠE BUNNY
- z modnimi pleteninami in še in še... v

-CENE KONKURENČNE
- VRAČAMO PARKIRNINO

^Bodite drugačni, oblačite se pri NINI!^



KOMUNALA KOT OBČINSKI SVET
Matematiki poznajo zelo preprosto enačbo: A=B, A+B=2A. Formula 
povsem drži tudi za bolj praktične, idejne in strankarske odnose v 
skupščini izolske Komunale, ki je hkrati tudi Občinski svet, oziroma 
obratno.
Do takšnega stanja stvari je verjetno prišlo tudi zaradi izvirnega greha, 
ko je občinski svet v navadušenem pobiranju pristojnosti od župana, 
sklenil tudi to, da je kar cel občinski svet v funkciji skupščine JP 
Komunala Izola. Tako se zdaj dogaja, da mimoidoči poročevalec, ki 
zaide na sejo Skupščine Komunale ima vseskozi občutek, daje na seji 
občinskega sveta, saj so pozicije nespremenjene, le da v tem primeru 
takoimenovani "zahodnjaki" (tisti, ki imejo sedeže bliže Kristanovemu 
trgu - v glavnem pomladniki) zagovarjajo delo direktorja Komunale, 
"vzhodnjaki" pa iščejo dlako v jajcu. Ko se Skupščina Komunale 
spremeni v Občinski svet pa so vloge zamenjane, ta vzhodni so na 
strani oblasti, ta zahodni pa seveda proti.
Skupščina JK Komunale se je tokrat razdelila ob vprašanju 
investicijskega programa za preselitev Komunale na skupno lokacijo. 
Glede na to, da gre za investicijo "težko" kakšnih 200 milijonov 
tolarjev oziroma za letne obveznosti občine v višini cca. 30 milijonov 
tolarjev za vračilo kredita ali leasinga, ki naj bi ga porabili za to selitev 
so bili nekateri zelo zaskrbljeni, drugi pa bistveno manj.
Županja je predlagala, da bi odločanje o tem projektu prestavili za 
teden dni, vendar je bila večina svetnikov proti temu in so izglasovali 
investicijski načrt, ki predvideva, da bodo vse službe JP Komunala na 
enotni lokaciji v industrijski coni. Kdaj se bo to zgodilo in, ali se bo 
zares zgodilo, pa bo videti najverjetneje že pri razpravi o občinskem 
proračunu.

ŽUPANJA SKORAJ "PADLA"
Seveda nihče ne bi verjel, da se bo kaj takega zgodilo, vendar je bilo ob 
sprejemanju sklepov glede izida nadomestnih volitev župana in ob

.potrjevanju njegove izvolitve (kar 
jje samo po sebi absurd) 
^nenavadno veliko razprav in dve 

■zelo resni pripombi.
PJelka Morato Vatovec je v 
' imenu SF-Primorskega foruma 

I vprašala, kaj je z njihovo 
pritožbo na vrhovno sodišče v 
zvezi z imenovanjem članov 
oziroma predsednikov volilnih 
odborov. Nihče od prisotnih 
seveda ni mogel odgovoriti na to 
vprašanje, saj niti strokovne 
lužbe niso vedele, da je takšna 

[pritožba šla na vrhovno sodišče, 
bčinska volilna komisija pa je 
ritožbo SF-PF tako ali tako 
avmila.

[Druga pripomba je bila navidez 
'ormalne narave, saj je šlo za 

[napačno citiranje členov 
[poslovnika občinskega sveta,

------------------------------------------------ tako daje grozilo, da se bo morala
na hitro sestati občinska komisija za volitve in imenovanja, da bi 
županji sploh lahko potrdili mandat. Iz razprav, ki so šle v glavnem v 
smeri "natančnost, doslednost itd." je bilo čutiti, da gre bolj kot za samo 
županjo za nezadovoljstvo nekaterih svetnikov z delom strokovnih 
služb občine in občinskega sveta. Končno se je, po nastopu nekaterih 
najbolj strpnih (beri B. Simonovič - DeSUS) vse izteklo tako, da so 
svetniki izglasovali predlagani sklep s popravki glede citiranih členov 
poslovnika.
Ob koncu te točke dnevnega reda se je občinskim svetnikom za 
sodelovanje zahvalil dotedanji župan dr. Mario Gasparini, županja 
Breda Pečan pa je povedala, da bo delovala tako, da bo županja za vse 
Izolane in obljubila dobro sodelovanje z vsemi poslanskimi skupinami 
oziroma strankami.

STATUT SE DA SPREMENITI
Nadaljevanje seje občinskega sveta je bilo bistveno bolj mimo, saj so 
svetniki v rekordnem času sprejeli osnutek sprememb in dopolnitev 
občinskega statuta. Gre za dopolnitve v zvezi z izvedbo in postopki pri 
uresničitvi referenduma o aktu občinskega sveta ali drugi odločitvi, o 
tem, kako se razpiše svetovalni referendum, o ljudski iniciativi in o 
zboru občanov.
Glede na to, da so bile stvari očitno že predhodno dogovorjene je bilo 
vprašanj malo, začeto razpravo o tem, kako se usklajevati z nedorečeno 
državno zakonodajo pa je predsednik Davorin Adler prekinil z 
glasovanjem na osnovi katerega je dokument šel v javno razpravo.

"STANOVANJSKA" POROČILA SO SKOZI
Po krajšem odmoru so svetniki glasovali o nekaj manjših odprodajah 
občinskega stanovanjskega fonda ter sprejeli poročilo o realizaciji 
stanovanjskega programa za leto 1996 ter zaključni račun tega 
programa. V informacijo naj povemo, da je bilo za investicijsko 
vzdrževanje namenjenih nekaj več kot 43 milijonov, od tega je večina 
sredstev šla v prenovo objektov v Cankarjevem drevoredu 5, v 
Koprski in Dvoriščni ulici.
Za tekoče vzdrževanje stanovanj so porabili nekaj več kot 10 milijonov, 
od tega večino za popravila stanovanj v Smareglijevi in Alijetovi ulici 
Za intervencijska delaje šlo nekaj več kot 3 milijone tolarjev, za tekoče 
vzdrževanje poslovnih prostorov skoraj 6 in pol milijona, za 
intervencijska in ostala dela v poslovnih prostorih pa skoraj 12 
milijonov. Skupaj so, od planiranih 148 in nekaj milijonov porabili 
nekaj manj kot 75 milijonov tolarjev.
Svetniki so sprejeli tudi poročilo o izvršitvi finančnega načrta Sklada 
stavbnih zemljišč, predloge za leto 1997 pa so preložili in jih bodo 
obravnavali skupaj z občinskim proračunom, ki naj bi v najkrajšem času 
prišel na klopi Občinskega sveta.

ZA KONEC 
PO STAREM
Zadnja točka, ki so jo 
nameravali opraviti 
svetniki je bila "volitve 
in imenovanja", vendar 
je bilo že pred sejo 
jasno, da se bo tukaj 
nekaj zapletlo. Ko je 
bilo na vrsti sklepanje o 
podelitvi občinskih 
nagrad in priznanj ni 
bilo več sklepčnosti in 
odločanje je bilo treba 
prestaviti.
Nasklepčnost gre ver
jetno pripisati nespora
zumom in različnim 
pogledom v zvezi s 
predlagano dodelitvijo 
nagrade predsedniku 
KS Jagodje, Maksu 
Filipčiču.

OTROKE IN MLADINO. 
V PORTOROŽU in 
PIRANU.
tel. (066) 770 - 500
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OČIŠČEVALNA AKCIJA-POMLAD 97 
ZAHVALA
Javno podjetje 
"Komunala" Izola se ob 
letošnji očiščevalni 
akciji POMLAD 97, ki 
je bila izvedena s 
pomočjo profesionalnih 
organiza- cij, ustanov, 
društev in tudi občanov 
samih, prisrčno zahvaljuje vsem udeležencem, ki so kakorkoli 
pripomogli k tako obširno in uspešno opravljenim nalogam pri 
očiščenju našega okolja - narave.
Priznanje in zahvalo za dobro organizirano in vodeno akcijo podaja
mo neposrednim udeleženscem - učencem in dijakom ter njihovim 
mentorjem in vodjem na
- Osnovni šoli Vojke Šmuc, Izola,
- Osnovni šoli Livade,
- Osnovni šoli Dante Alighieri,
- Osnovni šoli Korte,
- Srednji gostinsko-turistični šoli Izola.
Izrecno pa zaslužijo Pohvalo in nagrado učenci 4. razreda OŠ Vojke 
Šmuc pod mentorstvom Tanje Potokar, ki so uspešno izvedli 
eksperimentalno akcijo ločenega zbiranja odpadkov.
Tako aktivno sodelovanje vseh šolskih ustanov na področju očišče
valnih akcij, ohranjanju čistega in zdravega okolja ter lepot narave, 
želimo ohraniti tudi v bodoče, kajti prav pri naših najmlajših se s tem 
usmerja in doerajuiejiiihov odnos do narave in krepi njihova ekološ

ka osveščenost. Pričakujemo, da bodo te 
aktivnosti nekako vtkane v učni program 
in se bodo nadalje izvajale kontinuirano 

iiskozi vse leto. Z veseljem bomo pri teh 
aktivnostih sodelovali in vam nudili 
aotrebno pomoč.

JP "KOMUNALA" IZOLA

Spoštovani Izolani, prijatelji!
Dovolite mi, da se zahvalim za vaše 
uspešno sodelovanje pri vodenju izolske 
občine. Za nami so tri leta trdega dela in 
lahko smo zadovoljni s tistim, kar smo 
dosegli Seveda pa marsikaj še lahko 
naredimo skupaj. Kot poslanec v 
državnem zboru bom ostal Izolan z 
veliko začetnico. Takoj ko uredimo 
poslansko pisarno bom z veseljem 
prisluhnil vašim težavam in rešitvam 
zanje. Še enkrat, vsem skupaj HVALA 

dr. Mario Gasparini

ŽUPANJA ODPRTIH VRAT
Županja Breda Pečan sporoča 
Izolanom, da bodo županska vrata 
odprta za vse občane vsako sredo 
od 8.00 do 12.00 in od 14.00 do 
17.00 ure.
Z razumevanjem bom prisluhnila 
vašim težavam, pa tudi napotkom 
in nasvetom. Pričakujem, da bom 
lahko pomagala kolikor je v moji 
moči in da boste vi pomagali meni 
pri razreševanju velikih a tudi 
majhnih težav izolskih občanov. 
Naj vam ne bo nerodno in, prosim 
vas, nikar ne hodite v drugih dneh, 
sicer bo zmanjkalo časa za resno 
reševanje vaših in drugih težav.
Naj ponovim: Vsako sredo med 
delovnim časom so vrata moje 
pisarne odprta. Dobrodošli.

Županja 
Breda Pečan

UGANKA BREZ NAGRADE

Tovariš Tito se je pomešal med ljudske množice. 
Igralec Ivan Godnič, ki je postal znan kot izvrstni 
interpret Josipa Broza Tita se je neopazno pomešal 
med delavke in funkcionarke ZKO-ja.

takšnem navdušenju 
vprašal njegov sta
novski kolega Roza

ABRAHAMOVCI
Med abrahamovce se je vpisal tudi Jože 
Omahen, imenovan Buldožer.
Za to priložnost se je nenavadno lepo 
opremil in uredil, tako da ga niti lastna 
natakarica ni spoznala. Škoda, da nima 
vsak dan 50 let.
Mimogrede: Fešto ob isti obletnici je 
imel tudi Janez Jug, vendar o njej ni 
obvestil zainteresirane redakcije Piazze 
Čakulo.
Ovaduhi pa so že na delu.

i)G ODAf/

KREDITOM
od ENEGA
do TREH LET
s FIKSNO 
OBRESTNO MERO
od T+5% DALJE

telefon
066 445 513

j
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PTT's NOT DEAD je rubrika v kateri objavljamo pisma 
bralcev Mandrača. To so lahko odgovori na pisanja drugih 
avtorjev, lastne pripombe ali pobude, izjavljanje lastnih 
mnenj in podobno. Po sklepu uredništva z dne, 8. junija 
1997 si uredništvo pridržuje pravico ne objavljati ali 
ustrezno krajšati predolga ali ponavljajoča ter širši javnosti 
nezanimiva pisma.

Razočaranje in obup g. Franeta Goljevščka - 
ali za koga grenak priokus

Spoštovani, Vaše spoznanje, ki se je končalo z občutki, napisanimi v tem 
tedniku 12. junija 1997, in ki izražajo razočaranje in obup nad Izolo in lzolani 
po nadomestnih volitvah za župana, nimajo realne osnove.
Razočarenje je namreč najhitrejša, a tudi najmučnejša pot do modrosti, obup 
pa je že vsem znana bolezen slabičev Očitate mi pomanjkanje politične 
modrosti v zvezi z (ne)uskladitvijo Slovenskega foruma - Primorskega foruma 
s "pomladniki". Očitek zavračam, saj v nasprotju z Vami menim, da tiči 
modrost v sposobnosti jemati življenje tako kot je in le včasih sanjati o tem, 
kakšno naj bi bilo. Pravijo, daje modrec tisti, ki zna v danem trenutku aretirati 
tudi samega sebe.
Pravtako se ne strinjam z vami glede zmagovalcev volitev. Ko sem nekoč še 
romal po svetu sem si zapomnil japonski pregovor, ki nas uči, da se iz zmage 
malo naučimo, iz poraza mnogo, zato bi lepo prosil, ne pripisujte meni 
oziroma Slovenskemu forumu Primorskemu forumu, krivde za neuspeh 
"pomladnikov". (Pričakujem, da bodo v kratkem nekaj takega pričele tudi 
"zimske" stranke ZLSD in njeni sateliti!) Preveliko zaupanje je včasih 
izdajstvo.
Mislim, spoštovani Frane Goljevšček, da ste zgrešili tudi z oceno, da Izola in 
lzolani niso razumeli trenutka tega časa - nuje po spremembah. Že veliki 
Goetheje povedal, da težave rastejo, čimbolj se bližamo cilju. Tudi v Izoli ni 
nič drugače! Glede pokopa določenih pomladnih zvez (ne vem, zakaj 
pomladnih, sam se štejem za "poletno") pa to: če bomo nadaljevali prepir med 
preteklostjo in sedanjostjo, znamo izgubiti bodočnost!
Iz vsote naših razočaranj veje dragocena izkušnja: kjer je volja je tudi pot. 
Uspeh bo prišel, saj je vsak velik uspeh zmaga upornosti. Gospod Goljevšček, 
ni prav, da govorimo o svetu, češ da nas vara, ko pa smo ga narobe prebrali. 
Preden se zgražaš nad družbo, se vprašaj, če si kot človek res storil svojo 
dolžnost.
Še je modrih misli iz katerih bi se marsičesa še lahko naučili, a naj končam s 
Tagorejevo: "Reka resnice teče po prekopih zmot. Biti premagan in ne izgubiti 
srca je največja preizkušnja hrabrosti in pot do skrivnosti uspeha." Ta misel je 
moje vodilo in vodilo tistih, ki mi v Slovenskem forumu - Primorskem forumu 
sledijo.
Samo eno zlo je neozdravljivo, in sicer, da. narod sam dvigne roke od sebe. 
Gospod Frane Goljevšček, le za premagovanje tega ,zla, moramo delati oboji!

mag. Janez Jug
PREDVOLILNA ZAVAJANJA
Spoštovani g. Jug
V Mandraču št . 214, ki je izšel štiri dni pred nadomestnimi volitvami za 
župana (15. maj 1997), ste odgovarjali na pismo občana. V vašem odgovoru, ki 
je bil namenjen vsem prebivalcem Izole, ste pri naštevanju vaših poslanskih 
uspehov, izpostavili nesoglasja med vami in politično stranko Slovenskih 
krščanski demokratov.
Iz članka je razbrati, da se nasprotja nanašajo na različen pristop do reševanja 
zadev, ki posegajo v pomorsko usmeritev države Slovenije.
Vaše navedbe so bile predvolilno zavajajoče in neresnične. Pojasnila bom le 
nekaj vaših poslanskih dejanj:
1. Zakon o morskem ribištvu: Slovenija ima ta zakon še iz leta 1976. Pred tremi 
leti je Ministrstvo za kmetijstvo gozdarstvo in prehrano imenovalo strokovno

komisijo, ki pripravlja spremembe tega zakona. Spremembe so vezane 
predvsem na meddržavno usklajevanje med našo državo, državo Hrvaško in 
državo Italijo ter na Zakon o vodah, ki naj bi bil krovni zakon tudi za morje in 
je še vedno v pripravi. Zakon o morskem ribištvu o katerem pravite da ste 
soavtor, pa sami najbolje veste, da ni urejal temeljnih zadev , ki naj bi jih 
Zakon o morskem ribištvu -to je morja in vseh morskih prebivalcev
2. Predlog Pomorskega zakonika in ureditev javno dobro v povezavi z morjem 
je bil deležen številnih pripomb vse strokovne in zainteresirane javnosti, da jih 
naštejem le nekaj sekretariat Državnega zbora za zakonodajo, Državni svet RS, 
Združenje prometa in zvez pri Gospodarski zbornici Slovenije, sindikat 
pomorščakov Slovenije, Odbor za infrastrukturo in okolje DZ, Odbor za 
gospodarstvo DZ..., da je zato še vedno v parlamentarni proceduri.
3. Uprava za pomorstvo (ustanovljena z zakonom leta 1994) s sedežem v 
Kopru je organ v sestavi Ministrstva za promet in zveze. Glede na to, da do 1. 
1994 Ministrstvo za promet in zveze sploh ni imelo v svoji organizaciji Uprave 
za pomorstvo, je na politično pobudo Slovenskih krščanskih demokratov 
Slovenske Istre in skladno z resolucijo o pomorski usmeritvi države Slovenije, 
Ministrstvo za promet in zveze pripravilo spremembo zakona o organiziranosti 
ministrstva. Sprememba se je nanašala na ustanovitev novega organa tega 
ministrstva - Uprave za pomorstvo s sedežem v Kopru.
Še enkrat poudarjam, da smo to politično pobudo sprožili Slovenski krščanski 
demokrati, in istočasno tudi pripravili vse potrebne strokovne podlage za 
ustanovitev Uprave za pomorstvo v Kopru, (že v sami pobudi za ustanovitev 
tega organa je bil citiran sedež:Koper) Ministrstvo je spremembo zakona 
posredovalo vladi, ta pa parlamentu, ki je potrdil ustanovitev Uprave za 
pomorstvo v Kopru konec leta 1994. G. Jug, amandma na kateri zakon ste 
vložili?
G. Jug, volitve so za nami. Svojo volilno kampanjo ste si zastavili, kot se vam 
je zdelo prav. Ne bom se spuščala v vaš prav, ostaja pa dejstvo, da ste v vašem 
članku našteli kar nekaj neresničnosti (da ne rečem laži) na račun stranke 
Slovenskih krščanskih demokratov, in da ste občana, ki ste mu odgovarjali, 
politično opredelili, kar je v popolnem neskladju s pravico govora, ki je kot 
vemo, ena od osnovnih človekovih pravic.

Občinski odbor Slovenskih krščanskih demokratov
Tajnik Marija Knez

DREVESCE, DREVESCE V PARKU POVEJ, 
KDO NAJBOLJ ZELEN JE V IZOLI TEJ
Pravijo, da zelena barva pomirja, pa v primeru našega Frančka vsekakor ni 
tako, ne samo da ne pomirja, tudi čutne sposobnosti slabša. Tako naš prijatelj 
sploh ne posluša kaj "nasprotna" stran govori in po načelu Don Kihota sliši to 
kar si slišati želi. Le zakaj bi otročku vzeli njegovo igračko? Naj se kar igra, pa 
še zabavamo se lahko ob tem. Tistim pa, kijih vseeno zanima nekaj ocvirkov z 
okrogle mize, za katero verjamem, da ni bila predvolilna, saj je kandidatu 
naredila več škode kot koristi, povem to:
* Ga. Pobega, doma iz pobegov nam je pamet "solila" z anketo iz leta 1993.
* G. Mezek pa je svetoval, da se domačini med turistično sezono odstranijo s 
svojih domov in domače mesto prepustijo turistom.
Mislim, da vam že samo ti dve izjavi lahko nakažeta nivo debate o turizmu. 
Sicer pa je lahko vsakomur žal, da ga ni bilo, saj je izgubil prvovrstno 
komedijo.

Aleksander Krebelj 00 ZZP Izola 
P.s.:Ko bom naslednjič prejel vabilo tkim. "opozicije" bom vsaj vedel da ni 
iskreno, saj te najprej povabijo, potem pa ti očitajo štabno udeležbo ali celo to, 
da si povedal svoje mnenje!

OBČINSKA NAGRADA
Pred štirinajstimi dnevi smo v Primorskih novicah (Petek, 6.6.97) lahko 
prebrali članek o delu predsednika KS Jagodje - Dobrava ter predlogu 
krajanov za nagrado občine Izola ob občinskem prazniku.
Tudi v naslednji številki Primorskih novic (Torek, 10.6.97) in v številnih 
izvodih tednika Mandrač smo bili podrobneje seznanjeni s pomembnimi deli, 
ki so bila izvedena in se še izvajajo v tej Ks. Gradnja cest, vodovodov je 
življenskega pomena za nas krajane. Vanje je vloženo predvsem veliko truda 
in osebne angažiranosti predsednika KS Maksa Filipčiča in njegovih 
sodelavcev, za kar smo jim zelo hvaležni. Zato nas je toliko bolj razočarala 
novica v tedniku Mandrač, da komisija pri občinskem svetu 
našega predloga za nagrado občine Izola ni podprla.
Ali je res postalo v Izoli pomembno le, na kateri strani si in ne kaj počneš? 
Našega predsednika poznamo po neutrudnem delu, ki se znajde tudi v 
oteženih situacijah, kot je bila odvzem tajnika KS novembra lani. Pri 
opravljanju svoje naloge predsednika KS je po rezultatih sodeč zvest svojim 
krajanom in motiviran za dobrobit našega kraja. Svojo funkcijo opravlja 
volontersko in v svojem prostem času, kar v današnji družbi le redko srečamo. 
Čeprav se med krajani KS srečujemo z različnimi političnimi usmeritvami, 
cenomo pri našem predsedniku ravno to, da ne podleže nobeni od teh.
Ne glede na odločitev Občinskega sveta občine Izola o našem predlogu, smo 
ponosni, da imamo predsednika KS, ki je vesten in delaven, ki mu lahko 
zaupamo in ga pri njegovem delu v KS tudi v naprej podpiramo.

Zlatko Mandalenič, Dobrava



SOLE SO ODPRLE VRATA
Pretekli teden so v izolskih osnovnih šolah potekali dnevi odprtih vrat. Tako so že 

v ponedeljek, 9.junija, učenci OŠ Dante Alighieri odprli vrata svojih učilnic in 
staršem in drugim obiskovalcem pokazali svojo usvarjalnost. Pridružili so se jim 
tudi otroci, ki obiskujejo italijanski vrtec, ki so, tako kot pred njimi njihovi vrstniki 
iz vrtca Školjka, svoja likovna dela razstavili tudi v Galeriji Alga.

V četrtek pa so dan odprtih vrat pripravili tudi na OŠ Vojke Šmuc, ki so prav tako 
predstavili razne projekte. Prvošolčki so predstavili svoje vtise iz živalskega vrta, 
drugošolci so raziskovali morsko obalo, tretješolci so se ukvarjali s skrbjo za 
zdravje, četrtošolci pa so ugotovili, da jim bo četrti razred ostal v spominu po 
potovanjih.
Predstavili so se tudi učenci predmetne stopnje, večerna prireditev v Kulturnem 
domu pa je bila posvečena osmošolcem. Po svečani podelitvi priznaj 
najuspešnejšim so osmošolci predali ključ sedmošolcem, ki so obljubili, da bodo 
častno zastopali njihovo odsotnost. Nadaljevali so z valeto, vendar so čakali na 
temo, da so lahko sproščeno zaplesali.
Dijaki zaključnih letnikov srednjih šol pa se v teh dneh spoprijemajo z maturo in 
zaključnimi izpiti. Na srednji šoli Pietro Coppo so se za maturo odločili trije

ODMEVI NA CICIOLIMPIADO
MISLI OTROK:
Gregor: "Marko je kar na rolerjih 
prinesel baklo z olimpijskim ognjem!" 
Marko: "Super je bilo, ker smo vsi 
dobili nagrade!"
Uroš: "Joj, kako je čarodej Gregor točil 
mleko v časopisno vrečko! Ful sem se 
ustrašil, ko ga je vrgel v nas!"
Martina, Petra: * Hmmm... lizike, 
čokoladev- to je bila poslastica!"
Haris: "Še sreča, da je bilo dovolj 
dobrega čaja, ker smo bili žejni!" 
Andreja: "Ponosni smo bili, ker smo 
imeli enake majice z žogico in hlače, ki 
nam jih je sešila moja mama."
Martin: "Zelo hitro smo sestavili 
maskoto in ob harmoniki smo glasno 
peli himno."
Sara: "Lepo je bilo, saj smo se ful 
smejali in zabavali ob tekmovanju!" 
Špela: "Sten in Gregor sta nas naučila 
novo pesmico."
Sandra: "O Piki Nogavički"
Tea: je skomignila z rameni in se ni 
mogla odločiti
Matjaž: "Užival sem v skakanju v 
daljavo. Skočil sem direktno na 
žabico."
Larisa: "Navdušila sem se nad 
tekmovanjem z medicinko in 
rolanjem.'
Ardian: "Hura, zmagali smo! Nošenje 
vode me je najbolj zabavalo."
Luka: "Rolanje je bilo odlično, čeprav 
sem le opazoval. Všeč mi je bilo še vse 
ostalo."
Ajda: "Rolanje in zopet rolanje!"
Erika: "Vse mi je bilo lepo."
Nika: "Navdušena sem nad rolanjem, 
igro z vodo in igro z medicinko!" 
Monika: "Košarka je bila zame srečna, 
to pa zato ker sem zadela koš!"
Ivan: "Nošenje vode in zmaga ribic!" 
Metka: "Njabolj mi je bilo všeč, ko

smo čarali."
Tomaž: "Vodenje žoge mi je bilo 
najlepše."
Matevž: "V daljino sem skočil daleč, 
ker sem se potrudil."

MISLI STARŠEV
Sarina mama Mira: "Nam staršem je 
bila všeč organizacija: to, da so bili otroci 
enako oblečeni, tudi čebelice so bile 
posrečene. Uživali smo ob gledanju, 
sodelovanju skupaj z našimi otroki in, da 
smo jih lanko spodbujali, navijali zanje in 
jim ploskali! Vse skupaj je izgledalo, kot 
prava olimpiada, bil je pravi užitek za vse 
nas.
Vsi, ki so se trudili in vso stvar pripravili in 
izpeljali gre velika zahvala, saj smo bili 
otroci in starši navdušeni, presenečeni in 

olni prijetnih vtisov.
elimo si, da bi projekt potekal tudi 

naslednja leta in tudi starši smo 
pripravljeni sodelovati v njem."
Petrina in Lovrova mama Giuliana: "Zelo 
nam je bila všeč maskota, ki bi jo 
poimenovala Mavrična žogica!"
Anin tata Tomo: "V soboto sem preživel 
lep dan. Ogledal sem si Ciciolimpiado. 
Zelo všeč mi je bila pesem o soncu, tudi 
tista o Piki Nogavički je bila lepa!"
Mama Sonja: "Bilo bi vroče tudi, če ne 
bi bilo sonca."

ZAHVALA SPONZORJEM
Otroci in delavci vrtca se zahvaljujemo 
sponzorjem, ki so prispevali k temu, da smo 
uspešnejše izvedli Ciciolimpiado. To so bili: 
Droga Portorož, Jestvina Koper Citopres Bertoki, 
Acta Piran, Didakta Radovljica, Sumi in Gorenjka, 
CAC, Tiskarna Femograf, Kolinska Rogaški vrelci, 
SIJ Domžale, Rižanski vodovod, Art foto Izola, 
Emona Obala, Komunala Koper, Forma, družina 
Krumpak, Simonov zaliv, pozamterija mijca, 
Zavarovalnica Triglav, Sten . Studio Anima, 

ospod Branko Kavre, dr. Andrej Dernikovič, dr. 
lata Ceglar, dr. Ljuba Černe in trgovina Jonatan.

učenci na smeri ekonomski tehnik, 
ostalih štirinajst dijakov te smeri pa 
je v sredo, 18.maja pričelo z 
zaključni izpit, tako kot učenci 
ostalih smeri.
Z zaključnimi izpiti pa so že v 
ponedeljek pričeli tudi na Srednji 
gostinski in turistični šoli, kjer se je 
142 učencev spopadlo s kuhanjem 
in strežbo. Praktični del zaključnega 
izpita bodo opravili ta teden, 
medtem, ko jih prihodnji teden 
čakajo še splošni predmeti. Na 
SGTS pa opravlja maturo tudi 17 
dijakov turistične smeri.
Kakorkoli že, črta pod še enim 
šolskim letom je potegnjena in 
počitnice so končno tu! (kb)

tako pa na»OŠ yojka Šmuc.

(p—-c)

(Simonovi! zaliv
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SREDOZEMSKE 
IGRE
V Bariju potekajo Sredozemske 
igre, na katerih imamo zastop
stvo tudi Izolani. Erik Tul se je v 
dvojnem dvojcu skupaj z Doba-B 
jem skozi repasaž uvrstil v 
finale. Tu pa je slovenskima 
veslačema nekoliko pošla sapa 
in zasedla sta 5. mesto.
Regate pa še čakajo jadralce in jadralke. 
Ta teden jadrajo Vesna Dekleva v razredu 
470 skupaj s Katjo Štraus, v razredu laser 
pa Izolo zastopa Vasilij Žbogar.

KONJENIŠTVO
V soboto 14.6. je bila v Ilirski Bistrici 3. 
tekma za pokal Slovenije v Endurance- 
u, na kateri je konjeniški klub Medljan z 
Medljana (Izola) dosegel velik uspeh. 
Dušan Vončina je zasedel tretje mesto v 
četrti kategoriji na 52 kilometrov, Jože 
Žižek je zmagovalec 1. kategorije na 30 
kilometrov, Desa Stubelj pa je kot debi
tantka zasedla četrto mesto v prvi kate
goriji. Konjeniški klub Medljan je bil z 
doseženimi rezultati najuspešnejši klub 
na tekmovanju.

&&

if

BEACH VOLLEY

KApijomo

TENIS
Tenis klub San Simon nadaljuje s pestro 
tekmovalno aktivnostjo svojega članst
va. Člani kluba sega od najmljaših lju
biteljev tenisa pa do že "osivelih" igral
cev. Minuli vikend so se pomerili v 
turnirju za moške in ženske dvojice. 
Nastopilo je 32 moških in 26 žensk in 
čeprav je bil turnir povsem rekreaci
jskega značaja, naštevamo najboljše. 
Moške dvojice:
1. mesto Roj Edi - Rušnjak Adraino
2. mesto Fabjan jože - Roj Adriano
3. mesto F lego Drago - Rataj Tomislav
Ženske dvojice:
1. Mališainovič Svetlana - Širca Maja
2. Bilas jasna - Čalija Darinka
3. F lego Irena - Okretič Ksenija.
Na turnirju so tekmovali tudi v mlajši 
kategorijah, kjer so bili pri dečkih na
jboljši: 1. Krastič jan , 2. Stojanovič Niko, 
3. Cerneka Grega, pri deklicah je bil pa 
vrstni red naslednji 1. Lukančič Ajša 2. 
Štok Nina, 3. Brenko Corine.
Skupaj se teniških bojev udeležilo nad 
80 igralcev.

NOGOMET
V Mladinskem nogometnem klubu Izo
la se s selekcijami najmljaših ukvarjajo 
zelo resno in strokovno. Izolski mladin
ci, ki so dosedaj igrali v enotni primors
ki ligi in osvojili drugo mesto bodo v 
kvalifikacijah poskušali osvojiti status 
slovenskih mladinskih drugoligašev. 
Mlajši dečki so zelo dobro igrali na Slo

vanovem turnirju prejšnji vikend in 
osvojili drugo mesto.
Kadet Damir Mujkič je z dobrimi igrami 
že večkrat opozoril nase, posledica pa je 
seveda poziv za kadetsko reprezentanco 
Slovenije.
Pohvalijo pa se lahko tudi starejši dečki. 
Sašo Božičič (na sliki desno) je s 14 leti 
nogometni up 
Izole. Je kapetan 
starejših dečkov 
MNK Izola in strelec 
12 golov prvenstvu.
Je tudi član 
reprezentance MNZ 
Koper, ki je postala 
državni prvak 
Slovenije po zmagi 
nad MNZ Maribor.
Od tu pa se je z 
bleščečimi preds
tavami že uvrstil reprezentanco stare
jših dečkov zahodne Slovenije, ki bo v 
ponedeljek 23.6.1997 igrala proti 
Vzhodni reprezentanci. Sašo Božičič bo 
prav gotovo povedal svoje.

MOTOCIKLIZEM
15. junija se je na kartodromu Hajdoše 
pri Ptuju odvijala 2. dirka za pokal 
Skuter 97. Na dirki se je pomerilo 25 
voznic in voznikov v razredih 50 in 70 
kubičnih centimetrov. AMD Izola je 
zastopal Erik Pa liska v razredu 70 cm3 in 
zasedel 9. mesto. Naslednja dirka bo 
17.avgusta v Murski Soboti.

POLICIJSKE IGRE
V petek 13.6. so imeli v Laškem tradi
cionalno srečanje policijskih postaj. 
Srečanja so se udeležile postaje iz 
Laškega, Izole Hrastnika in konjeniške 
policijske postaje.
Srečanje policajev je bilo razdeljeno v 
uradni in neuradni del.
V uradni del je spadal mali nogomet 
streljanje in ribolov, v neuradnem delu 
pa so dečki morali nositi poredmet med 
koleni, piti "tekočino" in vleči vrv. 
Izolani so se v malem nogometu uvrstili 
na tretje mesto, v streljanju so bili dru
gi, v ribolovu pa samo tretji, kjub dejs
tvu, da je največjega krapa ujel prav 
Izolan Robi Smej (3,4 kg).
So se pa izolski dečki razigrali v neurad
nem delu srečanja.
Premočno so zmagali v vleki vrvi, 
Robert Šenekar pa je pravtako pre
močno zmagal v pitju pollitrske 
"tekočine."
Porabil je le 9 sekund, drugouvršeni je 
bil pravtako Izolan. Marjan Dermota, ki 
pa je porabil že 25 sekund.

OK Hoteli Simonov zaliv Izola 
organizjra poletno odbojke na 
mivki. Šola bo potekala v dveh 
skupinah in sicer prva od 
7.7.1997 do 25.7.1997, druga 
skupina pa od 28.7.do 
15.8.1997. Sola se bo odvijala 
v dopoldanskih urah. 

Prijavnina znaša 2.500 SIT, prijavite pa 
se lahko vsak dan od ponedeljka do pet
ka v dopoldanskih urah na telefonsko 
številko 61-013 ali prvi dan tečaja na 
igrišču v Simonovem zalivu.

POGLED S STRANI
Piše: Žare

Za zadnji konec tedna bi lahko rekel, da sem ga 
komaj preživel. V petek otvoritev kopalne sezone 
Pod belvederjem in v soboto veteranski troboj 
Izola - Ajdovščina - Maribor. Tekme so mi pustile 
nekaj musklfibra. (Sem namreč sodil.) No, ne 
bomo se kar tako dali. Tudi nekaj gramov sem 
izgubil, todar kaj ko sem potem vse dodobra 
nadoknadil. Škarpenam in dobremu vinu se pač 
ne da upreti.
Bolj tekmovalni rokomet še vedno diha na škrge. 
Obe ekipi trenirata, prisotna sta tudi oba trenerja, 
toda to je tudi žal vse kar se vidi.
Sicer pa dnevni tisk igralke in igralce kar prinaša in 
odnaša. Občutek imam, da je ženski del bolj 
zaposlen. V nedeljo so dekleta bila Italiji in 
'zmagala na turnirju v'San Dona. Tudi moški nekaj 
telovadijo, predvsem tisti z uprave, ali kot že 
rečeno rezultati še niso vidni.
O dekletih tudi nekaj bolj konkretnega: Željka 
Bubanj ni več članica izolske ekipe. Škof joti se zelo 
zaaiteresirani za Davidelo Tičič. Pogovori pa so se 
kamlu končali, saj Burja dolguje še odškodnino za 
Patricijo Lakošeljac. In ker je Patricija Izolanka, naj 
povem, da bo v naslednji sezoni branila barve 
Pirana.
5o pa v ženskem klubu prišli do ideje kako priti do 
denarja za preživetje. Verjetno bodo organizirali 
licitacijo in dali na prodaj pokale, ki so jih osvojili. 
Če bi za vsakega iztržili 50.000 SIT bi mirnvve 
duše preživeli dve tekmovalni sezoni. Zares jih 
imajo toliko I Sicer pa vabljeni na ogled v klubske 
prostore.

KAJ IMATA SKUPNEGA 
NAMIZNI TENIS IN VESLANJE ?

Najmanj tri ure 
prijetnega vzduš
ja in čudovitega 
vremena so znali 
povedati veslači 
in pingponkarji, 
ko so prilezli na 
vrh strmine (zgo
raj).

a is m
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2. DEL

V prejšnji številki Mandrača smo orisali prvih deset let delovanja 
ODREDA (danes RODA) JADRANSKIH STRAŽARJEV IZOLA, ki prav 
letos praznuje štirideseto obletnico delovanja. V današnjem prispevku pa 
bomo opisali, kaj vse smo počeli med leti 1967 in 1977, ko so bili v odredu 
" ta glavni" poleg Ernesta Lupinca in Tončka Juriševiča še Tatjana in 

Bruno Kodarin, Drago Jerebica, Igor Makovec, Breda in Nadica Cesar, 
Lucio Gobbo, Boris Cuk, Jadran Stubelj, Sašo Pižent, Janko Paliska, Zlata 
Ceglar, Edi in Sonja Poniž... (upamo, da nismo koga pozabili, če smo, se 
mu opravičujemo).
Za tabornike so zelo pomembna tekmovanja, na katerih lahko pokažejo, kaj 
vse so se med letom naučili. Taborniška tekmovanja ali mnogoboji, najprej 
odredovi, nato področni in na koncu republiški, potekajo vsako leto 
spomladi in na teh tekmovanjih so bili izolski taborniki vedno uspešni, tako 
je bila na primer ekipa medvedkov in čebelic na republiškem mnogoboju 
leta 1969 v Šmihelu pri Novem mestu tretja, leta 1973 so bile mlajše 
tabornice tretje na področnem v Divači, medvedki in čebelice pa so v 
Ilirski Bistrici dosegli prvo in drugo mesto. Posebno zanimiva, zahtevna in 
naporna so bila orientacijska tekmovanja, na katerih so bili naši taborniki 
še posebno uspešni, tako je leta 1972 naša ekipa, v kateri so bile Tatjana 
Faganel, Loredana Cetin, Majda Kolenc ter Nada in Vesna Škerjanc, 
zmagala na COT-u (napomembnejše taborniško tekmovanje v Jugoslaviji), 
leta pa je 1977 ekipa Veseli pidoči dosegla drugo mesto na istrskem

Zmagovalke COT-a v Sutjeski Na desni ekipa Veseli pidoči

orientacijskem tekmovanju. Taborniki iz Izole pa smo bili kot organizatorji 
taborniških tekmovanj tudi gostitelji številnih taborniških ekip iz cele 
Slovenije, leta 1974 smo organizirali Slovenski tabomiško-partizanski 
mnogoboj, leta 1975 pa področni mnogoboj za murne in medvedke ter

čebelice. Da bi imeli naši taborniki čim več taborniškega znanja, so najbolj 
prizadevni odhajali v Gozdno šolo v Bohinj, kjer so opravljali tečaje in se 
pripravljali na delo v odredu.
Najpomembnejši dogodek in hkrati tudi nagrada za pridno delo med letom 
je za vsakega tabornika prav gotovo taborjenje. Izolani smo znani po tem, 
da organiziramo tabor vsako leto v drugem kraju, tako smo leta 1968 taborili 
v Palčju pri Pivki, skupina dvajsetih članov odreda pa je to poletje taborila 
pri prijateljih harceijih na Poljskem. Naslednje leto smo ponovno taborili v 
Bači pri Modreju, nato v Dvoru pri Žužemberku, Okanini pri Mozirju, 
Preddvoru nad Kranjem. Na tem taborjenju smo taborniki izvedeli, da nas 
bo obiskal Tito, zato smo se morali vsi taboreči dan prej temeljito skopati. 
Ker pa je bilo v taboru preveč blata, je bil obisk odpovedan, delegacija naših 
tabornikov pa je bila povabljena na Brdo pri Kranju, kje jo je sprejela Titova 
žena Jovanka. Leta 1973 smo taborili v Nomnju ob Savi Bohinjki, naslednje

leto na Visokem v Poljanski dolini, nato pa leta 1975 v Podbeli ob reki 
Nadiži, ki jo je kasneje prizadel hud potres, zato smo izolski taborniki v 
spomin na lepo taborjenje po potresu leta 1976 odšli v Podbelo na delovno 
akcijo. Naslednje taborjenje, kije bilo leta 1976 v Ribčevem Lazu v 
Bohinju, je znamenito po tem, da so v prvi izmeni taborili murni, ki jih je 
bilo kar štirideset, tabor pa sta vodili Tatjana Kodarin in Zlata Ceglar. 
Murni so najmlajši (predšolski) člani taborniških odredov oziroma rodov, 
ki so začeli aktivno delovati prav v našem odredu in imeli tedenske 
vodove sestanke ter se udeleževali taborjenj in mnogobojev.
Taborniki smo organizirali tudi številne izlete, pomagali pogozdovati 
Simonov zaliv, vse do Jagodja, sodelovali pri praznovanju pomembnih 
praznikov, npr. na Prešernovi proslavi, ob dnevu žena, dnevu mrtvih, ob 
pripravah na dan mladosti smo bili leta 1976 nosilci Titove štafete, 
pripravili pa smo tudi prireditev, na kateri smo počastili 20. obletnico 
svojega delovanja.V prednovoletnem času pa smo vsako leto pripravili 
čajanko, na kateri smo se posladkali s čajem in krofom.

Leta 1976 ob Titovi šatfeti v Izoli



PASJI KLEPET
Pesje domača žival in že od nekdaj človekov prijatelj. Nekateri psi so izredno 
inteligentni, manjka jim le beseda. Fido in Rjavko, prava Izolana, zmoreta tudi 
to veščino. Pa prisluhnimo njunim razmišljanjem.

"Živjo Rjavko!" ves vesel nagovori Fido svojega 
prijatelja, ki ga ni videl že nekaj dni in noči. "Kje si 
pa bil toliko časa? Bil sem že v skrbeh zate, da te ni 
morda kdo povozil ali priprl, ker te ni bilo na 
spregled. "
Rjavko seje malo motal in zvijal, nato pa le izustil,da 
seje pač po cepljenju proti steklini počutil slabo in da 
mu ni bilo do potepanja po mestu.
Fido z odgovorom ni bil zadovoljen pa je še napreji 
vrtal vanj: "Da te ni morda tvoj gospodar priprl?
Veš, širijo se govorice, da se tam gor na Baredih godijo čudne reči. Pravijo, da 
smo mi psi raztrgali in pokončali več koz in ovac, kokoši in kuncev. Stvar je 
zelo resna! Primere raziskujejo policaji in inšpektorji. Neki lovec je celo 
ustrelil večjega psa, ki je napadal ovce."
Sivko, skoraj užaljen, da prijatelj dvomi v njegovo iskrenost, ponovi svojo 
prejšnjo razlago, nato nadaljuje: "Jaz nimam nič z ovcami in kozami, ti in jaz 
sva meščana vendar, ali ne?"
"Seveda sva meščana, prava Izolana, le da ti živiš pri bolj finem gospodarju, 
kot jaz," odgovori Fido in nadaljuje: "Veš Rjavko, moj gospodar bi me raje 
živega zakopal ali me spodil od doma, kot plačal 3.500 tolarjev za moje 
cepljenje proti steklini, saj mi vedno očita, da sem slab hišni čuvaj, da se 
stalno potepam, da se za prazen nič sprem z gospodinjino ljubljenko muco Lilo 
in še druge lumparije mi očita..."
"Oh, vem!" odgovori Rjavko in nadaljuje: "Saj nisi sam med necepljenimi psi. 
Takih je v Izoli še zelo veliko, nekateri so pravi tolovaji, brezdomci. Prepričan 
sem, da zanesljivega števila pasjega življa nihče ne pozna, tudi sam župan ne." 
Pogovor nadaljuje Fido, bistra glava: "Veš, kaj ti povem, Rjavko? Meni je v tej 
naši Izoli prav lepo. Zabave je na pretek, s hrano ni večjih težav... in zlata 
svoboda - ta je še najvažnejša. Poglej, Rjavko! Podnevi več ali manj 
poležavamo po dvoriščih in v mirnih kotičkih. Če se nam zahoče, gremo malo 
na sprehod. Nikomur ne pade niti na misel, da bi nam nataknil tisto zoprno 
košarico na gobec, ali kako mu že rečejo - nagobčnik. Ulice, poti in steze 
poznamo. Semaforji nam ne delajo težav. Ko se prižge spodnja lučka, jo 
mahneš preko ceste in po varnem nadaljuješ svoj potep. Seveda, najbolj 
zabavno je ponoči, ko ljudje smrčijo v svojih posteljah. Tedaj so ulice prazne. 
Srečuješ se s svojimi znanci in prijatelji, tako za zabavo se kdaj pa kdaj 
zapodiš za kakšno muco, ki pa ponavadi hitro skoči na zid, smukne na nam 
nedostopno dvorišče ali spleza na drevo. V takih primerih se preizkusimo, kdo 
ima močnejši glas in kdo je vztrajnejši. Pri teh opravilih so zmagovalci skoraj 
vedno kaki terierčki, ki še prav posebej uživajo v tej veščini. Najbolj zabavno 
je seveda, ko se začnejo odpirati okna zaspanih prebivalcev. Z oken se vsuje 
ploha prav sočnih na naš račun in sevedatudi na račun naših nedolžnih 
gospodarjev. In to v različnih jezikih, saj je vendar Izola turistično mesto. Ali 
ni to zabavno?'
Rjavko se strinja z oceno svojega prijatelja in tudi sam pove svoje o načnih 
zabavah: "Veš Fidojaz pa imam zelo rad obhode po mestu in kontrolo 
smetnjakov. Ne gre toliko zato, da bi jedel! Najbolj se zabavam, ko mi uspe 
prevrniti polno kanto ali izprazniti vrečo z odpadki. Kakšna pestrost, kakšno 
bogastvo je včasih v njih! Tako lepo vse izvem, kje je bil kak nočni žur in s čim 
so se ljudje gostili, pa še marsikaj mi povedo materialni dokazi, do katerih 
pridem na tak način. Malo se mi sicer smilijo čkomunalcič, ki začnejo 
pospravljati za menoj navsezgodaj, pa ne preveč, saj so za svoje delo plačani, 
tako tudi jaz delno pripomorem k zmanjšanju brezposelnosti v Izoli."
Fido posluša le z enim ušesom prijateljevo pripoved in komaj čaka, da ta 
konča, da lahko še sam pove kaj zabavnega o njunih nočnih peripetijah. Fidu 
se porajajo različne nočne "epizode”, zato hitro prevzame besedo:
"Veš, Rjavko!Tisto o otroških igriščih in peskovnikih, ko nam Izolani očitajo, 
da jih mi onesnažujemo in da okužujemo otroke, pa ni vse res. mislim, da vsaj 
polovico krivde nosijo mačke, ki jih je v Izoli veliko več kot nas. One so tiste, 
ki prav uživajo, ko kopljejo jamice v pesek in vanje spuščajo vsebino svojega 
debelega črevesa in nikoli ne pozabijo skrbno zakriti svoj zaklad. "
Fido je v svojo kritično pripoved vključil tudi pogoste preskoke vrtnih plotov, 
teptanje, razkopavanje in čzalivanječ rožic in zelenjave v skrbno urejenih 
mestnih vrtičkih in parkih. Svoje kritično razmišljanje pa je končal nekako 
takole: "Prizadeti lastniki vrtov bi pa morali razumeti, da preskakovanje 
plotov, ki sodi k nočni rekreaciji, ni le pasja posebnost, saj je ta šport dobro 
poznan tudi mnogim odraslim Izolanom, pa zaradi tega ni do sedaj bil še 
nihče priprt ali privezan. Modri ljudje pravijo, da ni prave svobode brez žrtev. 
Sicer pa ti obljubim Rjavko, da bom na naslednjem občnem zboru predlagal 
novi županji, naj poizkusi rešiti tudi ta pereč problem."
"Soglašam s teboj," reče Rjavko in razmišlja, kako bi se lotil naslednje teme, ki 
je vedno, tudi za ljudi, občitljiva in vroča. Gre za pasje ljubezenske sprevode in 
kadre, ki se ne dogajajo samo ponoči,ampak tudi sredi belega dne in so jim 
priče staro in mlado in še zlasti otročad, To se pogosto dogaja zlasti v zimskem

OTVORITEV "PASJEGA POLIGONA" V IZOLI
V soboto 14.6. je bila uradna otvoritev vežbališča kinološkega društva 
Izola,kjer posredujemo in pridobivamo znanje pri šolanju psov.To ni edini 
cilj in namen društva saj lastnikom psov z veseljem pomagamo in jih 
usmerjamo tudi pri njihovi vzgoji pri sožitju s svojimi psi.
Da smo prišli do tega vežbališča v današnji podobi je bilo potrebno veliko 
truda v obliki vloženega prostovoljnega dela in denaija.Zato se 
zahvaljujemo tudi vsem podjetjem in posameznikom,ki so materialno v 
vseh oblikah pomagali (Luki Koper, Interevropi,Hotelom Simonov zaliv, 
Komunali Izola,Tehniki Lucija, Pom.agenciji Capris, Brodospasu, Občini 
izola, g.Rimeiju, Andreju, Denisu,...).
Zahvaljujemo se tudi Hotelom Belveder,ki so nam kar nekaj časa omogočili 
delo na njihovem terenu v avtokampu Belveder.
Z novim vežbališčem smo pridobili pogoje za delo,kar je za nas tudi obveza 
za boljše rezultate in izboljšavo kinološke kulture na vseh področjih.
Da v tem času nismo samo urejali vežbališče,smo vsi,ki smo bili prisotni v 
soboto videli iz celodnevnega prikaza znanja psov,lastnikov in šolarjev ter 
tekmovalcev. Ob dobrem golažu, mesu , pijači in prijetni zabavi smo skozi 
prikazano dokazali, daje pomoč prišla v prave roke .
Gostje so bili predstavniki slovenske kinološke zveze, klubi iz Vrtijbe, 
Postojne in Ajdovščine, Kopra. Vsi so prikazali kaj znajo in zmorejo njihovi 
psi skupaj s svojimi vodniki. Veliko je bilo tudi Izolanov,ki so si prišli 
ogledati za kaj se pravzaprav gre in z veseljem so se lahko prepričali, da to 
ni noben "BAV BAV" ampak je to skupina,ki ima zelo rad svoje živali in jim 
posvečajo ogromno svojega časa.
Tudi sosedje so se lahko,upamo na lastno veselje, prepričali, da to sploh ni 
moteča in hrupna dejavnost, saj kljub veliko psom že s same ceste sploh ni 
bilo slišati laježa, še posebno, ker ti psi zelo malo lajajo,največkrat, ko je to 
del njihove naloge. Pa tudi iztrebke ali po domače "dreke" smo pridno 
pobrali kot je v naši navadi.
Tudi v bodoče vabimo vse, ki jih zanima naše delo,da se nam pridružijo pa 
tudi,če nimajo psa.

Kinološko društvo Izola

in pomladanskem času, ko si pasje ljubice zaželijo moškega partnerja. Vroči 
tedni poživijo slehernega psa, ki kaj velja. Pasja srenja se zbere v pisanem 
sprevodu in se poda po mestu od ulice do ulice, od dvorišča do dvorišča in trga. 
Odvijajo se prizori, ki so dovolj nazorni in zato zelo primerni kot uvod v 
poglobljeno šolsko obravnavo te tako dorečene teme, ki ji resni ljudje rečejo 
ljubezen. Ko je Rjavko razmišljal,so mu nastajale žive slike pred očmi, v 
katerih je zaznal ljubosumnost, rivalstvo, naklonjenost, simpatijo, zvestobo pa 
tudi grobost in nasilje. Zato seje odrekel razlagi teh težkih pojmov in prepustil 
besedo prijatelju Fidu.
Fido se je takoj lotil teme o izolskem turizmu, ke menda prihodnost našega 
mesta, povedal je naslednje: "Izolani se niti ne zavedajo, kakšno promocijo 
jim delamo mi psi. Mislim, da se vsak turist, ki je v zadnjem času obiskal 
Izolo, spominja kakega dogodka, ki ga je doživel z nami psi. V mislih imam 
naše sprevode, pasje nočne koncerte, tudi kak vroč poljubček in seveda strah, 
ki ga neznanec doživlja ob nenadnem srečanju z nami. Ali niso to nepozabni 
spomini!?"
"Prav imaš Fido!" zaključi Rjavko in še doda : "Če je vsaj malo resnice o tem, 
da nameravajo zgraditi v Izoli pasji hotel in disko, bom ostal v Izoli do svoje 
smrti. Tuje pasje življenje res najlepše."
Rjavko, ki se je že napotil proti domu in bil še daleč od 
Fida, je le še glasno zarenčal: "Porka miseria! Kaj se vse ne 
izmislijo ti naši vrli Izolani za napredek svojega 
turističnega mesta!?"

PS: Vsaka organizirana skupnost, od družine do države, 
mora spoštovati določena načela in pravila, če hoče živeti 
dostojno in kulturno življenje. To bi moralo veljati tudi za 
nas Izolane, ali ne?

Jože Mejak, občan Izole
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AZIL ali ZAVETIŠČE
ZA ZAVRŽENE IN BREZDOME ŽIVALI
Problem zavrženih živali ni nov, razlika je le v tem, da se v zadnjem času o 
tem nekoliko več govori in piše in da se zadnja leta nekaj posameznikov 
trudi ta problem tudi reševati Tukaj mislim predvsem na razna društva 
proti mučenju živali ki delujejo na prostovoljni osnovi in po svojih močeh 
in zmožnostih.
O delovanju in težavah azila za brezdomne in zavržene živali smo se 
pogovarjali z Andrejo Kolarič, ki je ena od prostovoljk, ki žrtvujejo ure in 
ure v skrbi za zapuščene in zavržene živali

• Kako sploh deluje ta azil?
- Azil ali zavetišče za zavržene oz. brezdome živali deluje pri nas na osnovi 
prostovoljnega dela nekaterih posameznikov, članov Obalnega društva proti 
mučenju živali in se financira s prostovoljnimi prispevki donatorjev. To 
Društvo je prostovoljna, dobrodelna organizacija, ki si prizadeva za human 
odnos do živali in deluje na prepričanju, da ima vsaka žival svoje pravice, 
predvsem pravico do življenja.
- To seveda ni poceni denarja pa je vedno premalo.
- Na žalost je, spričo vedno večjega števila zavrženih živali, postalo delovanje 
Zavetišča otežkočeno, ker je poleg večnih problemov s pomanjkanjem denarja 
in za pomoč pripravljenih prostovoljcev, prišlo tudi do prostorske stiske, saj se 
tam nahaja trenutno več kot 40 zavrženih psov, njihovo število pa iz dneva v 
dan raste. Zmogljivosti zavetišča so tako že zdavnaj presežene, zato zdaj 
obstaja bojazen, da bodo morali vsi novoprispeli psi na evtanazijo (smrt iz 
usmiljenja), čeprav se Društvo temu zelo izogiba.
- Od kod prihajajo psi, ki jih imate v azilu in kdo skrb zanje tudi financira?
- Psi, ki se nahajajo v Zavetišču so pripeljani iz cele obalne regije, zato 
menimo, da bi pri tem problemu morale priskočiti na pomoč vse tri obalne 
občine. S koprsko in piransko občino so dogovarjanja že v teku, čeprav 
nekoliko počasi, izolska občina pa do zdaj še ni imela posluha za sodelovanje 
in ta problem še vedno rešuje na način, ki ni na nivoju civilizirane, humane 
družbe, ki naj bi bila tik pred vstopom v evropsko skupnost. Ta način je 
"čiščenje teritorija" z odstreli na licu mesta. Kljub temu pa smo prepričani, da 
bo tudi izolska občina, prej ali slej, konstruktivno pristopila k sodelovanju in o 
teh problemih začela razmišljati na bolj osveščen, predvsem pa human način.
- Verjetno ste najbolj veseli takrat, ko katera od živali dobi novega lastnika?
- Resje. Ena od najnujnejših in najboljših rešitev trenutne situacije je ta, da bi 
čim več ljudi, ki resno razmišlja o nabavi psa, prišlo svoje bodoče ljubljenčke 
posvojit v Zavetišče. S tem dejanjem bi jim praktično rešili življenje, sami pa 
pridobili prijatelja, ki ponuja veselje, zabavo, nekoliko tudi dela, predvsem pa 
brezpogojno ljubezen. V Zavetišču je zdaj izbira velika, zato bi se za vsakogar 
našel primeren pes. Z možnimi posvojitelji zavrženih oz. brezdomih psov se 
člani Društva pred izbiro psa pogovorijo in svetujejo, v primeru, da se novi 
lastnik psa zaradi česarkoli premisli in psa noče oz. ne more zadržati, ga lahko 
v čimkrajšem času vrne v Zavetišče. Tako se izognemo temu, da bi se pes 
ponovno znašel na cesti.
- Veliko psov dobite v azil zato, ker jih lastniki preprosto pustijo na cesti
- Tisti, ki mislijo, da se bo pes, ki se ga rešijo na tak način, da ga odpeljejo daleč 
od doma in ga tam spustijo in s tem prepustijo usodi, že kako znašel se zelo 
motijo in naj se zavedajo daje to kaznivo in sramotno dejanje. Pesje namreč 
družabno bitje, ki nujno potrebuje človeka za svoje preživetje. Tisti, ki psa 
zavrže, svojo odgovornost zanj vedno prepusti nekomu drugemu, v tem 
primeru peščici prostovoljcev, ki se zelo trudijo, da bi večina teh psov 
preživela in dobila nov dom in nove lastnike. Brez Društva in njenih članov, bi

IŠČEM PRIJATELJA IN NOVI DOM
V nekaj naslednjih številkah Mandrača bomo objavili fotografije in 
podatke o psih, ki so v oskrbi v koprskem azilu. Če iščete dobrega 

in zvestega psa, potem se odločite in pokličite na telefon, ki je 
na tej strani.

MIHA
je pribl. 7 
mesecev star 
samček, zelo 
živahen in 
igriv, manjše 
rasti in zato 
primeren tudi 
za v stanovanje.

BRUNDO
je pribl. 15 
mesecev star 
samec, 
mešanec z 
nem.
ovčaijem, 
zelo prijazen, 
primeren za 
hišo z vrtom.

TOBY
je pribl. 8 
mesecev star 
samček, 
mešanec z 
nem. ovčaijem, 
je prijazen in 
umirjen pes.

ARON
je pribl. 1 leto 
star samec, 
zelo živahen 
mešanec s 
terierjem, 
njegovo 
najljubše 
opravilo je 
igra z žogo.

Poleg opisanih, je v zavetišču za zavržene živali še veliko brezdomih psov, za 
katere Obalno društvo proti mučenju živali išče topel dom in vestne lastnike. 
Na društvo se lahko obrnete tudi v primeru, da seje vaš pes izgubil, saj obstaja 
možnost, da se nahaja v azilu.
Vse podatke o psih, pogojih za oddajo in možnosti posvojitve steriliziranih 
samičk, lahko dobite na telefonskih številkah 066/392-231 in 281-373, 
prostovoljne prispevke, za katere se vam že vnaprej zahvaljujemo, pa lahko 
nakažete na žiro račun ODPMŽ Koper 51400 - 678 - 41997.

večina teh psov bila že usmrčenih.
- Kdaj pa nasploh dobite v azil največ živali?
- Zanimivo je, da največ živali dobimo spomladi in jeseni, ko pridejo na svet 
mladiči in ljudje ne vedo kam z njimi, število psov pa se posebej poveča 
spomladi, ko je čas cepljenja, saj nekateri ljudje raje zvržejo psa, kot da bi 
plačali 3.500 Sit za cepljenje proti steklini. Podobno se je zgodilo tudi lani 
oktobra meseca, ko so lastniki psov v koprski občini prejeli položnice za 
plačilo občinske "pasje" takse.

Samo nekaj številk: Letošnjega maja smo v azil sprejeli 33 psov, 
od katerih smo jih 8 že oddali, 7 pa jih je bilo evtanaziranih.

Rada bi povedala še to, da je humano reševanje problemov zavrženih oz. 
brezdomih živali pogoj in osnova temu, da se bomo lahko smatrali za 
civilizirano, strpno in humano družbo, zato naj tudi pri tej problematiki velja 
geslo: "Vsi drugačni, vsi enakopravni," za katerega upamo, da ni strogo mišljen 
le za človeško vrsto, kajti "ne le človek, tudi žival ima svoje pravice."

KUMA NAPRAVE

KUMA NAPRAVE
VSE VRSTE PREMIČNIH IN STABILNIH 

(SPLIT) KLIMA NAPRAV PROIZVAJALCA 
DELONGHI

nn VI.K.ING
klima naprave

Okt.rev. 

63ioizola
* 1 m tel. 066 -62 -990

KMEČKI TURIZEM AGROTURISMO

” PRI NELOTU "
HLADNE IN 
TOPLE DOMAČE 
JEDI
Prodaja vina 
tudi za dom

Odprto: PETEK, SOBOTA od 18.ure dalje 
NEDELJA, PRAZNIKI od 12.ure dalje

Polje 35 ( pri RUDI) tel. 64-149, 64-349
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KULTURNI DOM IZOLA 
ZKO IZOLA 

ŠOLA KREATIVNOSTI 
sezona 1997/98

GLEDALIŠKA ŠOLA
- poteka v petih starostnih skupinah in je 
namenjena otrokom od 8 leta starosti, 
dijakom, študentom in odraslim, ki se želijo 
seznaniti z gledališko umetnostjo. Program 
zajema redne vaje, ki so organizirane enkrat 
na teden v popoldanskih ali večernih urah, 
mesečne intenzivne seminarje, ki jih bodo 
vodili priznani gledališki ustvarjalci in oglede 
gledaliških predstav .

BALETNA ŠOLA
- ponuja štiri programe, ki so prilagojeni 
starosti otrok, hkrati pa predstavljajo dobro 
podlago za skladen telesni in duševni razvoj 
otrok.
Baletna igralnica je namenjena otrokom od 
4. do 6. leta starosti,v baletno pripravljalnico 
pa se lahko vpišejo otroci od 7. do 10. leta 
starosti. Baletno izobraževanje se nato 
nadaljuje na Nižji baletni šoli, ki traja dve leti. 
Poleg mentorice, Višnje TOŠKAN, 
sodelujejo v baletni šoli tudi pianistka in 
učitelji Srednje baletne šole iz Ljubljane.

GLASBENA IGRALNICA
je celoletna glasbena delavnica, ki jo 
namenjamo otrokom od 4. do 6. leta starosti s 
ciljem, da si otrok ob poslušanju glasbe, 
igranju na glasbene instrumente, plesu in 
likovnem izražanju ostri slušno občutljivost, 
ritmični čut, melodični posluh in glas, ter se 
celostno razvija.

LIKOVNA ŠOLA
za odrasle in otroke bo udeležence seznanila z 
likovno umetnostjo in njenimi tehnikami. 
Delo poteka v obliki praktičnega dela na 
tedenskih vajah, ki jih bo vodil likovni 
pedagog Teo Tavželj.

PLESNA ŠOLA
- ponuja pet programov, ki jih lahko 
obiskujejo otroci in odrasli. Odrasli se bodo 
lahko naučili standardnih plesov v 20 urnem 
začetnem in nadaljevalnem tečaju, ki ga bo 
vodil Bruno Orlando. Posebna ponudba je 
tudi program Gibanje ob glasbi, ki ga 
namenjamo odraslim, ki se želijo razgibati, 
sprostiti in ojačati mišice. Otroci lahko 
izbirajo med programi, ki ponujajo različne 
zvrsti sodobnega plesa,

SLIKE
RAZSTAVLJA
akademski
slikarj
BOJAN
BENSA
iz Ljubljane

INSUIA

LIK IN NARAVA
Člani izolskega likovnega društva LIK, so 
želeli upodabljati naravo. Tak program so 
sprejeli na začetku šolskega leta in so ga 
več ali manj zvesto spremljali do celoletne 
razstave, ki je bera prizadevanj 
sorazmerno skromnega časa -dveh ur 
tedensko.
Program je sicer obsežen, saj se nekateri 
slikarji vse življenje ukvarjajo s tem 
motivom, zato ni izključeno, da se bodo 
posamezniki še vračali k njemu.
Človek živi v več "naravah": zunanjo, 
fizično zaznava s svojimi čutili, notranjo, 
psihično in duhovno pa opredeljujejo misli, 
želje, čustva, strasti...Pogosto sta si 
fizična in psihična narava v nasprotju, 
zato se na slikarskem platnu pokrajina 
spreminja v značajsko izpoved.
Kakor se je skozi zgodovino spreminjal 
človek in njegova psiha, tako se je 
spreminjal slikarski pogled v naravo. 
Slikar jo je upodabljal realno, čustveno 
romantično - dramatično, impresio
nistično, ekspresionistično, kubistično ... 
Skupina LIK si je poiskala motiv v solinah, 
ki niso tako pust in odljuden kraj, če ga 
gledamo s slikarskim očesom; daje 
možnost izpovedi miru, samote, osame, 
čustvene nostalgije, melanholije in še 
česa kar pomirja in poglobi pretirano 
zmoderniziranega človeka.
Kiparsko usmerjeni likovniki pa so 
oblikovali glino. Za svoj motiv so izbrali 
detajle iz narave / cvet, val, cipresa, 
vodnjak .../
Klasični motivi, vendar z novo inspiracijo, 
ki jo poraja sodobni utrip življenja.

Anton Flego

Razstavo so s svojimi deli obeležili člani 
društva LIK:
Stanka JENKO,Oljke, olje 
Marko SKOK, Boškarin, olje 
Edi GLAVINA, Soline, akril 
Vuka KUMAR HITI, Istra, olje 
Zorko DOLJAK, Obmorsko mestece, olje 
Zorko DEŽJOT, Soline, akril 
Graziella JERIČ, Soline, akril 
Mira PUHAR, Istrska pokrajina, akril 
Anton FLEGO, Sončnice, terakota 
Nevja FALKNER, Gozd, tempera 
Vojko GAŠPERUT, Soline, olje 
Janez JANEŽIČ, Istra, akril 
Neva CUPIN, Brez imena, siporeks 
Ivan Stojan RUTAR, Strunjan, akril 
Dare BREZAVŠČEK, 
Besenghijeva palača, akril 
Vida ARHAR ČOPI, Koštabona, 
Dragana-Dada ČURIN, Soline, 
Judit MIŠKO, Cvet, terakota 
Zmago GAČNIK, Barke pod 
strunjanskim mostom,akril

VABILO

Vljudno vas vabimo na otvoritev 
razstave, ki bo vgaleriji ALGA v 
Izoli, v četrtek, 19. junija, ob 20.00. 
Otvoritev bo popestril kulturni 
program

FBP
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Buona estate 
a tutti

Come ogni anno in questo 
periodo, la redazione del 
Mandracchio va per due mesi 
in vacanza per riprendere il 
lavoro in settembre. Come 
avete potu to costatare anche 
nei dieci mesi passati abbiamo 
dedicato il nostro spazio alle 
questioni piu importanti che 
riguardano la nostra comunita 
nazionale da vidno. Cosi 
abbiamo seguito le elezioni, 
naturalmente con particolare 
riguardo al seggio specifico, 
abbiamo parlato delle varie 
attivita della nostra comunita, 
di problemi che direttamente o 
indirettamente interessano la 
nostra comunita, abbiamo 
parlato della scuola, o meglio 
dei suoi problemi, dello šport, 
di stori a e via dicendo... 
1’elenco sarebbe troppo lungo. 
Purtroppo non abbiamo avuto 
molte lettere dei nostri lettori, 
ragion per cui siete sempre 
invitati a scriverci, ad inviarci 
anche qualche articolo. Il 
Mandracchio ha fra l’altro 
organizzato la seconda edizione 
della mostra "La nostra storia" 
ed ha pubblicato una monogralra 
su Besenghi. In settembre, 
quando riprenderemo il nostro 
lavoro, cercheremo di rinnovare 
e arricchire il giornale. 
Dunque, buone ferie anche a 
voi e arrivederci a settembre.

La Redazione

Scalfaro a Pirano con gli esponenti 
della Comunita nazionale italiana

Sabato 7. giugno, il presidente italiano Oscar Luigi Scalfaro, che ha partecipato al vertice degli otto 
Paesi centroeuropei tenutosi a Portorose e Pirano si e incontrato nella sede della Comunita degli italiani 
di Pirano anche con una delegazione della minoranza italiana. Presenti i presidenti delle CAN (costiera 
e comunali), delle Comunita, il deputato alla Camera di stato Roberto Battelli, il deputato al Sabor 
croato Furio Radin ed esponenti di Unione Italiana.
Il presidente della Comunita 
autogestita della nazionalita italiana 
di Pirano, Bruno Fonda, nel 

orgere il saluto al presidente 
calfaro in Časa Tartini, ha 

sottolineato come questa visita 
dimostri 1’attenzione e l’alta 
considerazione che 1’Italia rivolge 
e dediča alla sua unica minoranza 
alFestero, minoranza inserita tra 
due stati, ma palpitante e viva 
nella sua entita linguistica e 
culturale, soggetto anche 
istituzionale e politico, sempre 
pronta a registrare e assimilare i 
fermenti culturali che le giungono 
dalla Nazione madre.
Ha quindi prešo la parola il 
deputato al seggio specifico della 
nazionalita italiana alla Camera di 
stato, Roberto Battelli. "Per poter 
rappresentare la comunita nazionale 
- ha detto - abbiamo bisogno degli 
strumenti adeguati e pertanto 
chiediamo che siano effettivamente 
rispettati i diritti acquisiti, sanciti 
dalla Costituzione, dalle leggi e 
dagli accordi internazionali, 
chiediamo di poter disporre 
autonomamente delle istituzioni 
comuni e conservare quell’unitarieta 
della comunita nazionale che sola

puo offrire e mantenere la massa 
critica necessaria a far vivere le 
scuole, i mezzi di informazione e 
quei progetti di significato culturale 
ed economico che sono 
indispensabili per la produzione e 
la riproduzione della nostra lingua 
e cultura." "Per questo - ha 
proseguito Battelli - chiediamo 
che 1’Unione italiana sia riconosciuta 
giuridicamente in Slovenia e che 
la costante attenzione che 1’Italia 
rivolge alla comunita nazionale si 
concretizzi in una legge di interesse 
permanente. Parlando del futuro, 
Battelli ha detto di vedere 1’unica 
prospettiva di sviluppo della 
comunita alFinterno di un vasto 
progetto di crescita civile e 
democratica, di apertura e 
collaborazione in questa parte di 
Europa."
Dal canto suo il presidente 
Scalfaro ha detto che gli sarebbe 
riuscito impossibile non incontrare 
la minoranza italiana, trovandosi 
qui al vertice dei capi di stato dei 
paesi delFEuropa centrale. Ha 
comunque annunciato la sua 
prossima visita di stato in Slovenia 
a luglio, nel corso della quale 
trovera piu tempo da dedicare

alla comunita italiana. "Grazie per 
auello che fate e per come lo 
fate." - ha aggiunto il presidente 
italiano. "Fate molte cose che 
hanno lo scopo di mantenere viva 
Fidentita italiana, quell’immenso 
patrimonio culturale riconosciuto 
da tutto il mondo.” "Voi - ha 
proseguito il presidente Scalfaro - 
coniugate due cose: la fedelta 
alFitalianita ed allo stesso tempo 
quella allo stato di cui fate parte. 
Il sogno delFEuropa e un futuro 
in cui nessuno perde la propria 
individualita ma senta che c’e un 
comune denominatore, Fumanita. 
In questo contesto diventa 
automatico il rispetto dello spazio 
culturale degli altri." Scalfaro ha 
quindi ribadito Fattenzione dello 
stato italiano per la comunita 
nazionale, alla quale lui stesso e 
molto vicino nelFambito delle sue 
responsabilita. Infine, parlando 
delle istituzioni comuni, del comune 
patrimonio della minoranza italiana 
m Slovenia e Croazia, il presidente 
italiano, ha sottolineato Fimportanza 
che le due comunita ne usufruiscano 
insieme.

A. Šumenj ak

Corte costituzionale su bandiera e simboli
Lunedi scorso la Corte Costituzionale slovena ha ascoltato, in un 
dibattimento pubblico, i pro e i contro sulla proposta avanzata dal 
Consiglio di Stato di dichiarare anticostituzionali quelle clausole della 
Legge sulle bandiere e sui simboli, con le quali le Comunita nazionali 
minoritarie, avvalendosi del diritto a scegliere liberamente i propri 
simboli, potrebbero adottare simboli o bandiere identiche a quelle 
di un altro Stato sovrano. Per cui, sempre secondo la proposta, in 
questo caso andrebbero aggiunti dei simboli che riconducano 
alFappartenenza statuale della minoranza.
Una proposta che riguarda direttamente anche la nostra Comunita’, 
visto che come bandiera ha deciso di adottare il Tricolore italiano. 
Tricolore, e stato detto, in quanto espressione della Nazione italiana, 
che ormai ha duecento anni di vita, e che soltanto negli ultimi 
cinquanta e stato adottato anche come bandiera dello Stato italiano. 
Secondo i promotori delFiniziativa, visto che la bandiera della 
Nazione italiana e identica a quella dello Stato italiano, la minoranza 
dovrebbe "completarla" inserendovi un simbolo che rappresenti la 
sovranita dello Stato sloveno.
Nel corso del dibattimento, i rappresentanti della nostra Comunita, 
ma anche il rappresentante della Camera di Stato, in qualita di 
legislatore, hanno fatto presente che 1’art. 64 della Costituzione 
garantisce esplicitamente alle minoranze il diritto di scegliere 
liberamente i propri simboli. La legge in questione non e altro che 
uno strumento applicativo dei diritti sanciti dalla Carta fondamentale. 
Di conseguenza, Faccusa di presunta anticostituzionalita e 
pretestuosa e senza alcun fondamento.
La Corte, dopo aver ascoltato tutti, ha deciso di deliberare in seduta 
a parte, a porte chiuse, in un secondo tempo.
Comunque, indipendentemente dal verdetto che emettera, sembra 
chiaro che il problema non e di natura tecnico-giuridica, come si 
e voluto sostenere, ma eminentemente politica. Infatti, sia la 
Costituzione, sia la Legge sono estremamente chiari dal punto di 
vista tecnico. Ma quando c’e di mezzo la politica, che un vecchio 
detto definisce figha di buona donna, allora tutto e possibile!

Silvano Sau

La “Dante Alighieri”: finalmente una smossa
La Scuola elementare italiana "Dante Alighieri" di /so/a ha 
festeggiato ia fine deli'anno sco/astico 96/97 con ia garanzia da 
parte dei ministro sloveno per Tistruzione e io šport per quanto 
concerne ii finanziamento dei costruendo edificio della scuola 
stessa. II ministro Slavko Gaber ha finalmente ricevuto una 
delegazione di genitori degli alunni e delle maestranze della ",Dante 
Alighieri" allargata ai rappresentanti del Comune e della Comunita 
autogestita della nazionalita italiana di /so/a, promettendo toro che 
la nuova sede della "Dante Alighieri" šara agibile entro /7 mese 
di ottobre delianno in corso. Ouesta garanzia ha consentito la 
riapertura del cantiere della nuova scuola. Ricorderemo che /7 
cantiere era stato chiuso nel mese di dicembre delianno scorso, 
cosa che ha fatto scatenare un'energica protesta da parte dei 
genitori degli alunni della "Dante Alighieri" che si vedevano costretti 
per altro tempo ancora ad inviare i loro figli in un edificio sco/astico 
che non e degno di nessuna critica. Protesta che e arrivata fino 
al difensore civico Ivo Bizjak, che ha ricevuto in udienza la stessa

delegazione che 
poi e stata dal 
ministro per 
listruzione e to 
šport. Tutto cio e 
successo /7 g i or no 
venerdi tredici 
giugno. Condu- 
diamo dicendo 
che i/ venerdi 
tredici e stato 
tutt altro che una 
giornata sfortunata 
per la "Dante 
Alighieri" di /so/a.
Gianfranco Si/jan



Fine anno scolastico
Sta finendo con ii catdo inizio estate 
l’anno scolastico alle istituzioni 
sco/astiche di Ungua italiana detla 
nostra cittadina. E ii tempo quindi 
di bilanci e di consuntivi. Si e svoita 
in modo insolito ia Giornata deiiistituto 
aiia Dante Aiighieri, con mostre e 
pode apede per cittadini e ospiti 
che hanno potuto rendersi conto di 
persona, chi no n /o avesse ancora 
fatto, delte condizioni in cui sono 
ridotti gii edifici scolastici, deterioratisi 
nei tempo e diventati poco funzionaii 
per i tempi attuaii. i genitori intanto 
sono sempre ati'eda per metiere in 
atto ie proprie iniziative di protesta 
quaiora i iavori at nuovo edificio non 
riprendessero a pieno ritmo. A/ 
momento di scrivere non sappiamo 
ancora se cio sia avvenuto e se ii 
23 giugno genitori e aiunni
scenderanno o meno in piazza.
intanto, a coronamento di un aitro 
anno intenso sotto ii profiio detle 
attivita e dei successi conseguiti, ii 
Giardino dinfanzia ha conc/uso con 
una mostra aiia gaiieria Alga dove 
sono stati esposti i iavori reaiizzati 
dai bambini sotto ia guida dei
personaie de/1'asi/o e di aicuni 
genitori. La Scuola etementare invece 
ha pubbiicato un numero specia/e 
de/ giornaiino Giorni di Scuola
dedicato ai «Misteri dei cieio» ricco 
di raccontini, disegni, indovineiii e 
giochi.
Anche aiia Scuola media Pietro 
Coppo si esprime soddisfazione per

hanno scolastico che sta per finire. 
innanzitutto ii Preside, professor 
Albedo Scheriani ci presenta ii 
nuovo numero dei giornaiino Bella 
eta che riprende ad uscire dopo 10 
anni. E un coiiage di ricerche, iavori 
ietterari e varieta che rispecchiano 
/'attivita svoita neiia scuo/a che sta 
crescendo quaiitativamente.
A settembre, ci dice ii preside, 
usciranno daiie stampe aitri due 
ricerche su/1'ambiente carsico e 
su/1'ambiente marino. «Speriamo che 
ii prossimo anno potremo avere dei 
propri spazi espositivi alle Giornate 
deiiistruzione s/ovena, dove potremo 
mostrare ai i'argo pubbiico i risuitati 
nei campo deli 'informatica, deiia 
metaimeccanica e deiia tecnica 
economica»
La scuo/a, a giudicare daiie richieste 
di iscrizione, gode di un discreto 
interesse neiiambiente costiero. ii 
nuovo indirizzo di studi che prevede 
un corso di gestione aziendaie ha 
avuto un buon affiusso di aiunni e 
ia scuo/a ha iicenziato ia prima 
generazione di automeccanici che, 
vista ia cjuaiita deiia preparazione e 
ie capacita personaii, non faticheranno 
a trovare iavoro presso ie officine e 
ie ditte che ii hanno ospitati come 
apprendisti.
Si fa sempre piu acuto ii problema 
de/io spazio e per ii prossimo anno 
scolastico aicune sezioni svo/geranno 
ie iezioni presso gii ambienti 
deiiVniversita popoiare. Comungue

Non c’e piu religione
Ci siamo scervellati per lunghissimo tempo prima di capire i 
contratti nei campo delTedilizia, auelli legati alle varie fasi di 
costruzione. Ora sappiamo che le famose terza, quarta, quinta... 
fase corrispondono a determinati gradi di esecuzione dei Iavori 
edilizi. Ad esempio: un opera edilizia che ha raggiunto la quarta 
fase vuol dire che e stata messa sotto il tetto. Pero, tra le tante 
fasi c’e pure quella politica, fase raggiunta da quelle costruzioni 
che in Istria venivano chiamate "Arene bolsceviche", che erano 
le "Čase del cooperatore" disseminate ognidove e mai coperte 
da un tetto. Fase, questa, rischiata pure dalla costruenda Scuola 
"Dante Aiighieri" di Isola. E poi scopriamo che, sempre 
nelfedilizia, esiste pure la "fase delfinciucio" che sarebbe quella 
in cui si trova la "Časa Manzioli", sempre di Isola.

Gianfranco Siljan

listituto, su diretto interessamento 
dei Ministro per /istruzione e io 
šport e con 1’aiuto di finanziamenti 
provenienti dallitalia, dovrebbe 
disporre di nuovi spazi costruiti a 
compietamento deihattuaie edificio 
entro ii 1998.
Non ci sono problemi di organico, 
anche se, per ia struttura dei profili 
di studio m o iti insegnanti devon o 
sostenere esami abiiitativi 
aiiinsegnamento. i iavoratori vengono 
reciutati neiia zona, mentre aicuni 
provengono dai Buiese. Listituto 
mira a diventare un centro tecnico 
professionale e
c’e moito ottimismoper 1’ottenimento 
dei permessi per iinaugurazione di 
corsi per /'istruzione di Vi grado per 
1’ottenimento deiia iaurea breve.

Marino Maurei

In base alTart. 8 del Decreto sulle modalita, condizioni e procedimento per 1’assegnazione dei mezzi finanziari 
finalizzati alla creazione di una base economica per le comunita nazionali autoctone (Gazzetta Ufficiale RS 
No. 33/97), il Ministero per i rapporti economici e lo sviluppo bandisce un

concorso pubbiico per Vassegnazione di mezzi finanziari per ia creazione di una base economica per ie
comunita nazionali autoctone

1. Sono oggetto di questo concorso i mutui per gii investimenti nello sviluppo delle aziende agricole e delle relative 
attivita complementari, delle cooperative, delle piccole imprese, nonche per gii investimenti in aitri impianti produttivi 
e di servizi e nelle attrezzature in campo economico.
2. Hanno diritto a concorrere le persone fisiche appartenenti alla comunita nazionale autoctona, le persone giuridiche 
nelle quali gii appartenenti alla comunita nazionale autoctona sono soci di maggioranza, ovvero fondate dalla stessa 
comunita nazionale, per investimenti nelle aree dove vivono gii appartenenti alle comunita nazionali autoctone.
3. I mezzi finanziari finalizzati alla creazione di una base economica per le comunita nazionali autoctone vengono 
assegnati al singolo progetto una sola volta.

Attivita comunitaria
(ORARiO D 'APERTURA DELLA SEDE 
Sala di lettura e bar sociale Da 
lunedi a venerdi daiie ore 16.30 alle 
20.30.

Biblioteca - II lunedi daiie ore 17 alle 
18 e il mercoledi e il giovedi daiie 
ore 16.30 alle 19.

GRUPPi DELLA ‘PA S O UAL E
BESENGH/ DEGLI UGHi”
Dal 27 al 29 aiuano. uscita del Coro 
“Haliaetum” deiia Comunita degli 
Italiani “Pasquale Besenghi degli 
Ughi'’ di Isola a Žara. II coro si 
esibira neiia citta dalmata due volte: 
in un concerto autonomo neiia Sala 
dei congressi dell’Hotel Kolovare e 
ad una Santa Messa. La 
manifestazione, organizzata dalla 
Comunita Autogestita deiia Nazionalita 
Italiana di Isola, rientra nei regolari 
contatti del nostro gruppo nazionale 
con la comunita italiana in Croazia 
approvati e finanziati dal Ministero 
per la Cultura deiia Repubblica di 
Slovenia. Uuscita viene realizzata 
anche grazie alla collaborazione 
con TUnione Italiana e 1’Universita 
Popoiare di Trieste.

4. Gii investitori in favore dei quali, negli anni 1991, 1992, 1993 e 1994, sia stata approvata 1’assegnazione di 
mezzi nelfambito dei concorsi per gii incentivi allo sviluppo delle aree a rischio demografico, non possono partecipare 
al presente bando di concorso con gii stessi progetti.
5. Il progetto presentato dal candidato per 1’assegnazione di mezzi in base al presente bando di concorso deve 
ottemperare ai criteri di cui alfart. 10 deiia Legge sulfuso dei mezzi ottenuti a titolo di corrispettivo in base 
alla legge sulla ristrutturazione delfassetto proprietario delle aziende (Gazzetta Ufficiale RS No.45/95).
6. I mezzi vengono assegnati in forma di mutuo al concorrente che tra le fonti di investimento presenti almeno 
il 15% di mezzi propri. I mutui per i singoli tipi di investimenti vengono assegnati fino ad un massimo del 60% 
del valore preventivato delTinvestimento, al tasso TOM (tasso base) + 3%, con un periodo di restituzione di 
7 anni ed un periodo di moratoria da 6 mesi a 2 anni.
7. Per l’acquisizione del mutuo alle condizioni di cui al punto 6, il concorrente e tenuto a presentare la seguente 
documentazione, debitamente compilata:
- la domanda di partecipazione,
- il modello A per i progetti inerenti lo sviluppo delle aziende agricole e delle attivita complementari, ovvero 
il modulo B per i progetti nei campo deiia piccola impresa e per le altre attivita produttive e di servizi, nonche 
per impianti ed attrezzature in ambito economico, moduli definiti dal Decreto di defimzione del modulo A (Domanda 
di assegnazione dei mezzi finanziari finalizzati alla creazione deiia base economica delle comunita nazionali autoctone 
per 1’anno 1995) e del modulo B (Domanda di assegnazione dei mezzi finanziari finalizzati alla creazione deiia 
base economica delle comunita nazionali autoctone per 1’anno 1995) (Gazzetta Ufficiale RS No. 69/95), compresi 
gii allcgati definiti dalTart. 10 del Decreto sulle modalita, condizioni e procedimento per 1’assegnazione dei mezzi 
finanziari finalizzati alla creazione di una base economica per le comunita nazionali autoctone (Gazzetta Ufficiale 
RS No. 69/95),
- un attestato che indichi che non vi sono pendenze fiscali o di tipo contributivo.
Per 1’assegnazione di mutui non superiori ai 2 milioni di SIT, il richiedente e tenuto a presentare soltanto il 
relativo modulo debitamente compilato e 1’attestato sulfadempienza delle pendenze fiscali e contributive. 
NelFassegnazione dei mezzi viene data priorita al richiedente che disponga del parere favorevole del competcnte 
locale Ufficio per la promozione agricola, ovvero del parere favorevole del locale centro di promozione per lo 
sviluppo deiia piccola impresa o del consulente deiia rete per la promozione deiia piccola impresa soggetta a 
licenza da parte del Ministero per le attivita economiche, riguardante la congruita economica delfinvestimento 
nei campo deiia piccola impresa, nonche di un contratto stipulato con una banca d’affari per il credito concesso.
9. Il termine per la presentazione delle domande 6 il 25 luglio 1997. Le domande, indirizzate al Ministero per 
i rapporti economici e lo sviluppo, vanno inoltrate presso le Unita amministrative di Murska Sobota, Lendava, 
Capodistria, Isola e Pirano.
10. I richiedenti, ai quali il Ministero per i rapporti economici e lo sviluppo assegnera i mezzi con apposita Delibera, 
stipuleranno con lo stesso Ministero, ovvero con una banca autorizzata, un contratto di mutuo per una linea di 
credito. AlTatto deiia stipula di tale contratto, il fruitore del credito t tenuto a presentare un contratto di assicurazione 
del credito, stipulato con una societa di assicurazioni, ovvero a presentare garanzie reali.

Il Ministero per i rapporti economici e lo sviluppo

AVVISI

La Battana
Sono in vendita presso la Segreteria 
ed il bar deiia Comunita i numeri 
122 e 123 deiia rivista trimestrale di 
cultura “La Battana”, ed i numeri 
speciali “Fiume: itinerari culturali” e 
“Cesare Ruffato - Nel suo 
settantesimo compleanno”. II prezzo 
e di 300 SIT alla copia.

Concorso “Bravo anch’io”
II Settore Arte e Spettacolo dellUnione 
Italiana indice un concorso a premi 
volto a stimolare fattivita artistica e 
culturale dei giovani deiia Comunita 
italiana dai 14 ai 25 anni e a dare 
loro la possibilita di cimentarsi nei 
campo del canto, delfesecuzione 
strumentale, deiia danza, 
delFimitazione e di altre forme dello 
spettacolo. Le adesioni sono aperte 
fino al 10 luglio 1997. Per informazioni 
rivolgersi alla Segreteria deiia 
Comunita.

Ii Mandracchio, foglio deiia 
Comunita italiana tli Isola 
Redattorc rcsponsahiic:
Andrca Sumenjak
Rcdazione: C. Chicco, M. Maurei,
C. Raspolič, S. Sau, G. Siljan,
A. Sumenjak
Indirizzo: via S. Gregorčič 76,
6310 Isola, Slovenia
tcl..fax; ( + 386 66) 65031, 65853



E REKE ii dei
Hja, tudi športnike iz 
predzadnje Gojkarce 
ste spoznali. Gojko je s 
portniki že počasi 
obupal, še eno ima s 
tako temo, potem pa 
se bo spravil na izolske 
vzdevke, baje jih je kar 
precej.
Tokrat je dobitnik 
nagrade - dveh pizz 
Malijčan Milanič 
Martin. Martin V 
uredništvu se oglasi 
prihodnji teden.
Pred vami je križanka 
Slovenske reke 2. del.
Vsaj pet rek vpišite na 
kupon, ki ga pošljete 
na Tednik Mandrač,
Veliki trg 1, Izola. 
Odgovore pričakujemo 
najkasneje do torka 
24.6.1997. Nagrada: 
papiga iz vroče Afrike.

VODORAVNO
1. geslo
12. geslo
17. vrsta smreke
18. prastaro etrursko, pozneje rim. božanstvo
20. največji otok v otočju Tuamoto
21. pristanišče v južni Španiji
22. pentlja
24. grški kipar iz 5. stol. pr.n.št.
26. ime nemške pesnice Seidel
27. začetnik onanije 
29. indijansko pleme
31. am. norme, evro. din
32. lat. predlog
33. pripadnik starega naroda v Daciji, obtis
34. pocestnica
35. reka na Tajskem
36. Lili Marlen
37. grški pesnik
39. nadležna žuželka
41. središče Moldavije, romun. Benetke
43. hol. slikar Neer
44. žabja jajčeca 
46. Kosovel Srečko
48. mak. boksar Rusevski
50. solm. zlog
51. vrsta umet. vlakna
53. slov. pevec Fliser
54. krajevna skupnost
55. narodni magazin
57. Aškerčeva pesem
58. egipčanska boginja pravice
59. kazalni zaimek
60. geslo
61. kdor se ukvarja z drvmi
62. otok (francosko)
64. izumrla novozeland. ptica
65. oznaka Krškega

66. eventuelno
67. silen, v grški mitologiji vešč igranja na piščal 
70. kvar
72. ang. utežna mera
74. eno od čutil
75. prostor za sončenje (zdravil.)
77. kdor dela z malto
79. zapornica
81. predujem velika papiga
82. ime slikarke Maraž
84. JužnoJemenski preds. (Hajdar Abu bakr Al)
85. slov. pesnica Majda
86. zlitina osmija in volframa
87. odžagan kos debla

NAVPIČNO
1. oblika družbene ureditve
2. dopolnilni predlog
3. najbolj razširjena tekočina
4. vzdevek Onansisa
5. sev. am. divje govedo
6. oznaka za vse v redu
7. igralka na srečo
8. kraj pri Zadru
9. sl. slikar in grafik Božidar
10. rudarji
11. zlato
13. egipč. bog sonca
14. tipalka pri žuželkah
15. pristanišče ob Botniškem zalivu
16. norv slovničar Ivar
19. geslo
23. zvezda v škorpijonu 
25. nikelj
28. Zolajev roman o pariški prostitutki 
30. hotel, stanovanje z več sobami

33. vnetje pljučnih vršičkov
38. konec polotoka
39. Aristofanova komedija
40. reč, predmet 
42. geslo
45. doba, vek
46. preb. Krkavč
47. desni pritok Mozele v Nemčiji 
49. eden
52. premično imetje
55. etos
56. akademski klub
59. reka v Španiji
60. geslo
61. oznaka Danske
63. maroga
64. vrsta tkanine
65. izba
67. geslo
68. žlahtni kamen
69. gl. mesto Italije - orig.
71. grški poveljnik pred Trojo
72. panj, čok
73. slano jezero v SND 
76. vrsta tkanine
78. prvi del aimari
80. post scriptum 83. doktor

TRGOVIN* Z* MALE ŽIVALI
KUPON št. 32

BINGO 
ONGO
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KRIMINALIJE
Letni čas je že tak, da se nikomur več nič ne da. Še posebej mladini se zdi 
neumno spati, češ, kaj bomo spali, ko pa je tako vroče. Najboljše je noč 
prebedeti v kakšnem lokalu z dobro glasbo in hladno pijačo. Nekateri, 
predvsem starejši, se s tem ne strinjajo in jih tako preživljanje noči moti. 
Za pomoč se obrnejo k dečkom na postajo, ki prav dosti ne morejo 
storiti.

Torbica pred Menzo
Neznani lopov je iz odklenjenega 
vozila parkiranega pred 
Stavbenikovo menzo odnesel 
žensko torbico s precej čeki in 
denarja. Dečki so lopovu že na 
sledi.

Brez razdalje
V kraški ulici je prišlo do
prometne nesreče med 
avtomobilom in kolesom z 
motorjem. Krivda je bila na strani 
voznika kolesa z motorjem, ki ni 
upošteval varnostne razdalje in se 
je zaletel v zadnji del avtomobila. 
Pri tem se je mopedist laže 
poškodoval.
V drugi podobni prometni
nesreči, ki se je zgodila na
Prešernovi cesti pa so bile vloge 
obrnjene. Voznik osebnega
avtomobila je spregledal voznika 
kolesda z motorjem in trčil v 
njega. Motorist je pri tem utrpel

telesne poškodbe in je bil z 
reševalnim vozilom odpeljan v 
bolnišnico.

Bombe v kleti
V kleti stanovanjske hiše so 
stanovalci ob čiščenju 
presenečeno odkrili tri topovske 
granate iz časa prve svetovne 
vojne. Prav dosti vprašanj si niso 
postavljali, temveč so takoj 
poklicali pirotehnike, ki so 
nebogljene mince vzeli s seboj.

Srna v Dobravi
Po dobravi se je sprehajala srna in 
iskala kaj za pod zob. Tudi cesto je 
hotela prečkati pa se ji ni izšlo. Na 
cesto je skočila ravno v trenutku, 
ko je po njej pripeljala voznica. 
Trčenje je bilo neizbežno. Na 
vozilu je nastala manjša 
materialna škoda, srna pa jo je 
slabše odnesla zanjo so poskrbeli 
lovci.

^ Težave 
z vidom?

Obiščite nas, 
deležni boste 

popolne oskrbe vida 
od očal - kontaktnih leč do rednih brezplačnih kontrol vida.

fotooptika RIO Ljubljanska 24 IZOLA tel.: 066/ 61 403, fax: 066/ 67 044

AVTO JEREB - Polje 21 (Prodajni center Ruda) Izola 
Tel.: 066 / 62 - 424 Fax: 066 / 67- 854

Na zavodu za varstvo naravne in kulturne dediščine so zelo resni ljudje, ki zelo resno 
jemljejo svoje delo in z njimi ni dobro češenj zobati. Njihovo dosledno zavzemanje za 
varovanje naravne in kulturne dediščine pozna marsikateri investitor, ki je moral po 
meri naročati posebne okenske okvire, pobarvati fasado v viola barvo, ki je morda 
sploh ne mara, za velike denarje narediti na fasadi okraske, ki so si jih privoščili lastniki 
iz prejšnjega stoletja. In prav je tako, sicer bi v našem lastninsko - potrošniškem 
zanosu po kratkem postopku opravili z vso zgodovinsko dediščino, kar je je okoli nas. 
Prav zato preseneča, da se še nihče ni zares dosledno spravil na zakonodajo v zvezi z 
montažami na fasade in strehe zasebnih hiš. Satelitskih anten smo že vajeni, saj so 
aluminijasti krožniki naša mediteranska mesta spremenili v nekakšne velike štedilnike 
z množico loncev in kozic. Novost so klima naprave, ki jih vsakdo montira tam kjer se 
mu zahoče. Menda o tem posebej ne govori nobeden od zakonov oziroma posredno 
vsi, saj gre za bistvene posege v veduto kraja, trga, ulice ali posamezne hiše. Vendar 
nihče o montaži teh naprav nihče ne sklepa in jih vsak montira tam kjer hoče oziroma 
tako, da je to zanj najceneje.
Rezultat je ta, da so klima naprave sredi novoprepleskanih fasad in to celo na stavbah 
v katerih domujejo družbene ustanove, ki bi morale imeti posluh za takšno estetiko. 
Žal o ni nič slišati o tem, da bi kdo želel te stvari spraviti v red, če ne z zakonom pa 
vsaj z občinskim odlokom. Kam lahko pripelje takšen menefregizem pa je videti tudi 
na fotografiji.

Stvari se tudi v turizmu počasi le spreminjajo. Nekoč smo točno vedeli: ko začnejo 
prekopavati ceste, barvati cestno signalizacijo ali popravljati fasado na turistično 
zanimivem objektu, takrat se je začela turistična sezona. Dandanes so stvari le 
nekoliko boljše, vse bolj urejena je cesta mimo hotela Delfin, ki je bila s štrlečimi jaški 
zelo nevarna, zato pa ostajajo v nemogočem stanju deruge ceste po samem mestu, 
saj nimajo niti botra, niti strica. In prav na teh cestah se dogaja največ prometnih 
avantur. "Žgomade" so postale glavna turistična zanimivost izolskih mladcev (pred 
dnevi se je ena takšnnih pred hotelom Marina končala s pretepom med pešcem in 
voznikom), o tem, da nobeden od voznikov motornih koles nima čelade sploh ni 
vredno govoriti, da je 
polovica skuterjev 
brez izpušnih cevi in 
da dosegajo do 80 km 
na uro pa tudi vedo 
vsi.
Pričakovati, da bodo 
policaji uredili vse to je 
absurd, pristojnosti 
komunalnih redarjev 
so omejene na 
mirujoči promet, starši 
pa vse to opazujejo s 
prizanesljivostjo. Do
kler ne bo kateri od 
desetletnuih voznikov 
skuterjev povozil 
katerega od
sprehajalcev ali 
natakarjev se nihče ne 
bo zganil.
O ležečih policajih pa 
so nekateri tako ali 
tako še vedno 
prepričani, da so 
nezakoniti, ker niso 
zakonsko obvezni.
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